
Ödeme hizmetler i Ödero 
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Redington Türk iye ve 
Binalyze’dan stratejik  iş bir liği

Büyümenin motivasyon 
kaynağı iş or taklar ı

Koç Topluluğu’nun yeni markası 
Ödero uçtan uca bir ödeme 
deneyimi sağlayacak. 

Redington Türkiye, otomatize olay 
müdahale çözümleri sunan Binalyze 
ile işbirliği yaptı. 

Dubai'de düzenlenen HP Amplify 
Executive Forum'da yenilikler 
tanıtıldı. 
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PepsiCo Türkiye’den dünyaya 
teknoloji ihracatı

Dijitalleşme ve teknoloji mimarisini 
basitleştirme stratejisi kapsamında birçok IT 
projesine imza atan PepsiCo Türkiye’nin bu 
çalışmaları PepsiCo Global’e de taşınıyor. 

TEKNOLOJİ YATIRIM 7

Teknoloji 
Kaptanlar ı için 
son çağr ı!
Şirketlerin farklı iş süreçleri için geliştirdikleri 
proje ve uygulamalar ile bu projeleri hayata 
geçirenlerin değerlendirileceği ‘Teknoloji 
Kaptanları Ödülleri’ için son başvurular 18 
Eylül’e kadar alınacak. Sonuçlar, 11 Ekim Salı 
akşamı saat 17.00’de açıklanacak. 

Uzaktan BT desteğine 
yat ır ım atağı

Takasbank’ tan alt ın transfer ine blokzincir  
desteği

Dynabook’un "Hibrit Çalışma Modelini Kalıcı Hale 
Getirme KOBİ Rehberi"ne göre Avrupa genelindeki 
KOBİ’lerin yüzde 67’si hibrit çalışmanın zorluklarının 
üstesinden gelemiyor. BT çözümleri hibrit çalışma için 
optimize edilemiyor. 

Blokzincir teknolojisiyle üretilmiş birçok dijital değerin 
arkasında fiziksel bir dayanak varlık bulunmazken, bu 
dijital varlıkların gerçek bir değere dayanmamasından 
dolayı halihazırda regüle edilmemiş piyasalardaki 
değerlerinde yüksek volatilite görülüyor. 
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Sunucu  Kaynakları %100 Size Ait,

Hızlı Kurulum, Güncel İşletim Sistemiyle

Gerçek Cloud Deneyimini Kaçırmayın!

www.sh.com.tr

www.premierdc.com.tr

Openstack Cloud

Hizmetlerini Denediniz Mi?

Hızlı Ölçeklenebilir Bulut, Fiziksel,
Hibrit Çözümler; Yönetilen Hizmetler!
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Şirketlerin farklı iş süreçleri için 
geliştirdikleri proje ve uygulamalar 
ile bu projeleri hayata geçirenlerin 
değerlendirileceği ‘Teknoloji 
Kaptanları Ödülleri’ için son 
başvurular 18 Eylül’e kadar alınacak. 
Teknoloji Kaptanları’nın resmi web 
sitesi üzerinden başlayacak olan halk 
oylamasının ardından projeler seçkin 
bir jüri tarafından değerlendirilecek. 
Sonuçlar, 11 Ekim Salı akşamı saat 
17.00’de Bilişim Zirvesi Etkinlik 
web sitesinde (www.BZetkinlik.
com) gerçekleştirilecek törenle 
açıklanacak.

Kurum ve şirketlerin dijital dönüşüm 
konusunda yol arkadaşı olan 
BTHABER Şirketler Grubu’nun 
düzenlediği ‘Teknoloji Kaptanları 
Ödülleri’ne başvurmak için 
sayılı günler kaldı. 18 Eylül’de 
tamamlanacak olan başvurular 
halk oylamasının ardından iş-
akademi dünyasının saygın 
isimlerinden oluşan jüri tarafından 

değerlendirilecek. Ödüllerin 
halk oylaması da bir hafta içinde 
Teknoloji Kaptanları’nın internet 
sitesi üzerinden başlayacak. Halkın 
oyları değerlendirmeyi yüzde 
25 oranında etkileyecek. Ödül 
töreni ise 11 Ekim’de fijital olarak 
gerçekleştirilecek.

Farklı kategorilerde ödüller 
sahiplerini bulacak
‘Teknoloji Kaptanları Ödülleri’ne 
başvurular; Türkiye ya da yurt dışı 
merkezli ancak Türkiye’de faaliyet 
gösteren tüm şirketlerin teknoloji ve 
dijitalleşmeden sorumlu en yetkili 
kişileri (CIO, CDO, CTO, Bilgi İşlem 
Daire Başkanı vb.) tarafından
https://www.teknolojikaptanlari.
com/ adresinden yapılacak. Ödüller; 
‘Dijital Dönüşüm Projesi’, ‘İnovasyon 
Projesi’, ‘Maliyet İyileştirme Projesi’, 
‘Müşteri İle Etkileşim Projesi’, 
‘Operasyonel Yetkinlik Projesi’, 
‘Sosyal Sorumluluk Projesi’ olarak 6 
kategoride değerlendirilecek ve bu 

değerlendirme sonucunda ‘Yılın En İyi 
Tekonoloji Kaptanı’ belirlenecek.

Jüri üyeleri, alanında Türkiye’nin en 
yetkin kişileri arasında bulunuyor
Alanında Türkiye’nin en yetkili 
kişileri arasında bulunan jüri üyeleri, 

başvuru öncesinde tamamlanan ve 
hayata geçen projeleri; inovasyon, 
dijital dönüşüm, operasyonel 
yetkinlik, müşteri ile etkileşim, 
sosyal sorumluluk, işlevsellik, 
gerçekleştirilebilirlik ve güvenlik 
başlıkları altında inceleyecek.

Teknoloji Kaptanlar ı 
için son çağr ı!

Dynabook’un "Hibrit Çalışma Modelini 
Kalıcı Hale Getirme KOBİ Rehberi"ne göre 
Avrupa genelindeki KOBİ’lerin yüzde 67’si 
hibrit çalışmanın zorluklarının üstesinden 
gelemiyor. BT çözümlerini hibrit çalışma 
için optimize edemediğini ortaya koyan 
"Hibrit Çalışma Modelini Kalıcı Hale Getirme 
KOBİ Rehberi"  (An SMB Guide to Making 
Hybrid Working Permanent) başlıklı yeni 
araştırmanın sonuçları BT bütçelerinin 
Avrupa genelinde arttığını gösteriyor. 
Araştırma, KOBİ'lerin önümüzdeki bir yıl 
içinde BT yatırımlarında siber güvenlik 
(yüzde 46), bulut tabanlı çözümler (yüzde 
46) ve uzaktan BT desteği (yüzde 40) olmak 
üzere üç alana öncelik vereceğini gösteriyor. 
Çalışanları cihazlarla donatmak (yüzde 40) bir 
diğer popüler öncelik alanı olarak öne çıkıyor.
Araştırma sonuçları, BT bütçelerinin Avrupa 
genelinde arttığını gösteriyor. Özellikle 
İngiltere'de KOBİ'lerin yüzde 54'ü geçen yıla 
kıyasla bu yıl daha yüksek bir BT bütçesine 
sahip olduklarını belirtiyor. Fransa'da bu 
rakam yüzde 48 iken İspanya'da ise yüzde 46 
düzeyinde. Çalışmaya katılanların yalnızca 
yüzde 22'si BT bütçesinde geçen yıla kıyasla 
düşüş olduğunu belirtiyor. 
Dynabook Europe GmbH Başkanı Damian 
Jaume, "Hibrit çalışma güvenlik, üretkenlik 
ve güvenilirlikle ilgili çeşitli sorunları da 

beraberinde getirmesi nedeniyle Avrupa'da 
faaliyet gösteren KOBİ'lerin her zamankinden 
daha karmaşık bir BT ortamda çalıştıklarını 
ortaya koyuyor. Herkese uyan tek bir 
yaklaşım olmasa da ekonomik zorlukların 
yaşandığı günümüzde bütçelerin çok 
daha geniş bir alana yayılması gerektiği su 
götürmez bir gerçek.  Hibrit çalışma modelini 
kalıcı hale getirmeyi amaçladıklarından, 
KOBİ'lerin güvenilir, uygun maliyetli ve 
güvenli teknolojilere yatırım yapmaya ve 
bunları uygulamaya öncelik vermeleri büyük 
önem taşıyor"  dedi.

BT kesintileri en önemli endişeler arasında 
yer alıyor
Ofislerde çalışmayı gerektiren geleneksel 
çalışma modelinden hibrit çalışma modeline 
geçiş, birçok operasyonel zorluğu da 
beraberinde getirdi. BT altyapısında yaşanan 
kesintilerin en aza indirilmesi katılımcıların 
yüzde 51’i için en önemli zorluklardan biri 
olarak ortaya çıkıyor.  Avrupa'da faaliyet 
gösteren KOBİ'lerin neredeyse yarısı, BT 
altyapısında yaşanan kesintiler nedeniyle 
çalışan başına ayda en az 7 saat (yılda 12 
gün) vakit kaybediyor ve bu KOBİ'lerin 
yalnızca yüzde 16'sı çalışanlarını tamamen 
destekleyecek yeterli BT kaynağına sahip 
olduğuna inanıyor. Yüzde 36'sı yeterli 

BT güvenlik çalışanına sahip olmadığını, 
yüzde 34'ü ise  yeterli BT çalışanına sahip 
olmadığını belirtiyor.
Kaynakların bu derece az olması nedeniyle 
KOBİ'lerin BT yönetimini basitleştiren, 
işgücü genelinde güvenlik ve üretkenliği 
sürdürebilen daha uygun maliyetli ve 
güvenilir teknoloji çözümlerine yönelmelerini 
görmek şaşırtıcı değil. KOBİ'lerin yüzde 
64'ü dizüstü bilgisayarlarla ilgili satın alma 
kararlarının pandemi öncesine göre daha 
çok önemli olduğunu düşünüyor. Benzer 
şekilde Sanal Masaüstü Altyapıları (VDI) 
(yüzde 55), sınır bilişim çözümleri (yüzde 52) 
gibi gelişmekte olan teknolojiler, çalışanlar 
için son derece güvenli ancak üretken bir 
uzak ortam sağlama yetenekleri nedeniyle bu 
kategoride üst sırada yer alıyor.
İşletmeler, sürekli gelişen siber tehdit 
ortamıyla mücadele ederken siber güvenlik 
en önemli önceliklerden biri olmaya devam 
ediyor. Çalışma, KOBİ'lerin yüzde 45'inin 
güvenliği (ağ güvenliği yüzde 24, cihaz 
güvenliği yüzde 21) pandemi döneminde BT 
süreçlerinin yönetilmesi en zor unsuru olarak 
gördüğünü ortaya koydu. Siber güvenliğin, 
veri merkezlerinden çalışanların kullandıkları 
cihazlara kadar BT altyapısının tüm 
unsurlarını desteklemesi büyük önem 
taşıyor.

Uzaktan BT desteğine yatırım atağı
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TEKNOFEST KARADENİZ, 30 Ağustos 
– 4 Eylül tarihleri arasında Samsun 
Çarşamba Havalimanı’nda düzenlendi 
ve Samsun ile Karadeniz illerinde 
gerçekleştirilen etkinliklerde toplam 1 
milyon 250 binden fazla kişiyi 
ağırladı.

Türkiye Teknoloji Takımı Vakfı ile 
Sanayi ve Teknoloji Bakanlığının 
yürütücülüğünde düzenlenen 
dünyanın en büyük havacılık, uzay 
ve teknoloji festivali TEKNOFEST, 
101 paydaşı ve sponsorları dahil 130 
katılımcı firmanın yer aldığı dev bir 
organizasyonla 5’inci yılını kutladı. 
TEKNOFEST KARADENİZ'i Samsun'da 
900 bin kişi ziyaret ederken Samsun 
merkezli olarak Karadeniz genelinde 
düzenlenen TEKNOFEST ise toplamda 
ise 1 milyon 250 binden fazla kişiye 
ev sahipliği yaptı. TEKNOFEST, geride 
bıraktığı 6 gün boyunca teknoloji, 
bilim, havacılık-uçuş gösterileri, 
sergiler, zirveler, atölyeler, sahne 
gösterileri, konserler ve etkinliklerle 
dolu programıyla Karadenizlilere 
unutulmaz anlar yaşattı.

Refik Anadol’un ‘Makine Hatıraları: 
Uzay Sergisi’ne 
yoğun ilgi
Türkiye'nin önde gelen kamu 
ve özel sektör firmalarının en 
inovatif ürünlerini sergilediği fuar 
alanları ve gökyüzünde heyecan ve 
adrenalinin bir an olsun eksilmediği 
festivalde, tamamı yerli üretim olan 
Milli Kanatlar'ın gösteri uçuşları, 
AKINCI Taaruzi İnsansız Hava Aracı 
(TİHA), Bayraktar TB2, Hürkuş, Atak 
Helikopteri, Gökbey Helikopteri, 
Aksungur ve Türk Silahlı Kuvvetlerine 
ait F-16 uçakları ile Solo Türk 
ve Türk Yıldızlarının muhteşem 
akrobasi uçuşları festival heyecanını 
doruklara taşıdı. 7 özel tematik 
çadırda sergilenen yarışmalar ve 
eğitici atölyeler de öğrencileri bilim, 
teknoloji ve uzayla dolu bir serüvenle 
buluşturdu. Festival kapsamında 
düzenlenen Refik Anadol’un ‘Makine 
Hatıraları: Uzay Sergisi’, bilim şovları, 
‘Rafadan Tayfa’ gösterisi, dikey 
rüzgar tüneli ve sanal gerçeklik 
tünelinin ziyaretçilerden yoğun ilgi 
gördü. Ziyaretçiler ilk kez sergilenen 

Bayraktar Mius Kızılelma başta olmak 
üzere, hava araçları Hürjet, Akıncı, 
F-16, F-4, AS-532 EuroCopter, T-38, 
CN-235 CASA (HVKK), CN-235 CASA, 
ATAK-II, Hürkuş, TB-2, AB 412, Anka, 
Gökbey, Beli 429 ve MMU'yu yakından 
inceleme fırsatı buldu.

TEKNOFEST Girişim Programı'nın ilk 
dönem mezuniyet töreni yapldı
Cumhurbaşkanı Recep Tayyip 
Erdoğan'ın katılımıyla yarışmalarda 
birincilik elde eden proje ekiplerine 
ödülleri verildi. TEKNOFEST 
KARADENİZ kapsamında toplam 7 
milyon liranın üzerinde ödül dağıtıldı. 
Milli teknoloji üretme ve geliştirme 
konusunda gençlerin ilgisinin 
artırılması hedeflenerek bu alanlarda 
çalışan binlerce gencin projesine 
destek olmak için festival kapsamında 
düzenlenen Teknoloji Yarışmaları, 
bu yıl 40 ana yarışma / 99 farklı 
kategoride gerçekleştirildi. Yarışmalara 
81 il, 107 ülkeden 150 binin üzerinde 
takım, 600 binin üzerinde katılımcı 
başvuruda bulundu. TEKNOFEST 
teknoloji yarışmalarıyla 5'inci yılında 

da hayallerini gerçeğe dönüştürmek 
ve en iyisi olmak için mücadele 
eden gençlerin başarılı ve öz güvenli 
projelerine sahne oldu. TEKNOFEST'te 
yarışıp dereceye giren takımlara 
festival kapsamında 7 milyon liranın 
üzerinde ödül verildi. TEKNOFEST 
Havacılık, Uzay ve Teknoloji Festivali 
kapsamında, T3 Girişim Merkezi 
yürütücülüğünde bu yıl ilk defa 
düzenlenen TEKNOFEST Girişim 
Programı'nın ilk dönem mezuniyet 
töreni TEKNOFEST KARADENİZ'de 
gerçekleştirildi. Girişim programının 
en başarılı girişimleri, törende 
ödüllerine kavuştu. Ön kuluçka 
programını başarıyla tamamlayan 20 
girişim 100 bin lira hibe almaya hak 
kazandı. 5 girişim ise hızlandırma 
programından mezun olarak 200 bin 
lira hibe aldı. Türkiye Teknoloji Takımı 
Vakfı girişimlere toplam 3 milyon 
hibe desteği sağladı. TEKNOFEST 
Yönetim Kurulu Başkanı ve T3 Vakfı 
Mütevelli Heyeti Başkanı Selçuk 
Bayraktar, kapanış töreninde teknoloji 
yarışmalarının ikinci ve üçüncülerine 
ödüllerini takdim etti. 

TOBB Kadın Girişimciler Kurulu 
himayelerinde, Türkiye Ekonomi 
Politikaları Araştırma Vakfı (TEPAV) iş 
birliğinde ‘Türkiye’nin Girişimci Kadın 
Gücü Yarışması’ başlatıldı. Başvurular, 30 
Eylül tarihine kadar yapılabilecek.
TOBB Kadın Girişimciler Kurulu; kadın 
girişimciliği konusunda farkındalık 

yaratmak, ülkemize daha fazla kadın 
girişimci kazandırmak, kadınların çalışma 
ortamlarını iyileştirerek iş yaşamında 
daha etkin rol almalarını sağlamak 
için 81 ilde 7000 üyesi ile çalışmalarını 
sürdürüyor. TOBB Kadın Girişimciler 
Kurulu himayelerinde, Türkiye Ekonomi 
Politikaları Araştırma Vakfı (TEPAV) iş 
birliğinde ‘Türkiye’nin Girişimci Kadın 
Gücü Yarışması’ başlatıldı. Her yıl 
tekrarlanması planlanan ‘Türkiye’nin 
Girişimci Kadın Gücü Yarışması’ ile nihai 
olarak, listeye giren girişimcilerin kendi 
bölgelerinde kanaat önderliği rolünü 
üstelenmesi, sahibi oldukları şirketlerin 
başarı hikayeleriyle potansiyel kadın 
girişimci adaylarına ilham kaynağı olması 
hedeflenmekte. 

Ödüller 19 Kasım’da verilecek 
‘Türkiye’nin Girişimci Kadın Gücü 
Yarışması’; ‘Kadın İstihdamını En Çok 

Artıran Şirket’ ve ‘Girişimci Kadın 
Gücü’ olmak üzere iki ayrı kategoriden 
oluşmakta. ‘Girişimci Kadın Gücü’ 
kategorisine sadece girişimci kadınlar 
başvurabilecek. Kadınlar bu kategoride; 
‘En Hızlı Büyüyen Kadın Girişimci’, ‘En 
Çevre Dostu Kadın Girişimci’, ‘En Çok 
Dijitalleşen Kadın Girişimci’, ‘İhracatını 
En Çok Artıran Kadın Girişimci’ 
kriterlerinde ödüllerini alacak. ‘Kadın 
İstihdamını En Çok Artıran Şirket’ 
kategorisine ise tüm şirketler müracaat 
edebilecek.  https://girisimcikadingucu.
tobb.org.tr/ linkinden 30 Eylül 2022 
tarihine kadar başvurular yapılabilecek. 
Bu kapsamda, 19 Kasım 2022 Dünya 
Kadın Girişimciler Günü’nde Birlik 
Başkanı M. Rıfat Hisarcıklıoğlu ve 
TOBB KGK Başkanı Nurten Öztürk’ün 
katılımlarıyla listeye girmeye hak 
kazanan şirketler ödüllerini 
alacak.

‘Türkiye’nin Girişimci Kadın Gücü Yarışması’na davet

TEKNOFEST 
KARADENİZ’ i 1 
milyon 250 bin k işi 
z iyaret  et t i
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Ankara Büyükşehir Belediyesi, 
Başkentte sürdürülebilir ulaşım için 
çalışmalarını sürdürüyor. EGO Genel 
Müdürlüğü bünyesinde geliştirilen 
SMART Ankara projesi kapsamında 
Ankara, ilk defa ‘Sürdürülebilir 
Kentsel Hareketlilik Planı’na (SUMP) 
kavuşuyor. Ankara’nın hareketliliği 
için geliştirilen tüm senaryolar, gerçek 
veriye dayalı olarak hazırlanacak ve 
simülasyon ortamında test 
edilecek.

EGO Genel Müdürlüğü, 
‘SMART Ankara Projesi’ kapsamında 
Ankara’da ilk defa Avrupa İklim ve 
Çevre Hedeflerine ulaşmak ve kent içi 
ulaşım problemlerini çözmek 
amacıyla hayata geçirilecek 
‘Sürdürülebilir Kentsel Hareketlilik 
Planı’ (SUMP) için çalışmalara 
başladı. Avrupa Birliği tarafından 
aday ülkelere sağlanan ‘Katılım 
Öncesi Mali Yardım Aracı’ (IPA) 
fonu ve Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığının koordinasyonu ile 
yürütülecek olan çalışmalar 
22 Ağustos tarihinde 
başladı.

İki yıl sürecek projede ortak akıl ilkesi 
ön planda tutulacak  
Projenin geliştirilme sürecinin her 
aşamasında hem sektör temsilcileri 
hem de vatandaşlar ile yakın temasta 
bulunulacak ve geri bildirim alınacak. 
Başlangıç tarihinden itibaren iki 
yıl boyunca devam edecek proje 
kapsamında etkinlikler, hane halkı 
anketleri, toplantılar ve çalışma 
grupları yoluyla ortak akıl ilkesi 
ön planda tutulacak. SUMP’ın, 
erişilebilirliği ve yaşam kalitesini 
yükseltmek amacıyla katılımcı ve 
şeffaf bir şekilde hazırlanacağını 
belirten EGO Genel Müdürlüğü Ulaşım 
Teknolojileri Daire Başkanı Dr. Bülent 
Özkan, “Avrupa Birliği tarafından 
finanse edilen ve Ulaştırma ve Altyapı 
Bakanlığının koordinasyonda yürütülen 
‘Sürdürülebilir Kentsel Hareket Planı’ 
22 Ağustos tarihi itibarıyla başladı. 
Bu proje iki bileşenden oluşmakta. 
Bunlardan ilki daha önce başlattığımız 
mal alımıydı. İkinci faz olan ‘Kentsel 
Hareketlilik Planı’nın hazırlanması 
süreci ise başladı. Ankara’da karbon 
salımının azaltılması, mikro mobilitenin 
yaygınlaştırılması, vatandaş katılımının 

ön plana alınması, bisiklet paylaşım 
sisteminin harekete geçirilmesi bu 
planlama çalışmalarının ana eksenini 
oluşturuyor. Projeyle beraber vatandaş 
katılımlı planlama çalışmaları yapılacak 
ve Ankara’nın çevreci, sürdürülebilir 
ulaşım olanaklarına kavuşması 
sağlanacak”  açıklamasında 
bulundu.

SUMP, sürdürülebilir ulaşım 
modlarına geçiş sağlamaya yönelik 
hazırlanıyor
Kent içi ulaşım problemlerini 
çözmek ve uluslararası anlaşmalar 
çerçevesinde belirlenen Avrupa İklim 
ve Çevre Hedeflerine ulaşmak amacıyla 
sürdürülebilir ulaşım modlarına geçiş 
sağlamaya yönelik hazırlanan SUMP, 
kentte yaşayan tüm paydaşların 
katılımı ve kurumlar arası iş birliği ile 
kentteki ulaşım çeşitliliğinin birbirine 
entegre edilmesi, geliştirilmesi, 
izlenmesi ve değerlendirilmesi 
süreçlerini kapsıyor. Ankara’nın 
hareketliliği için geliştirilen tüm 
senaryolar, gerçek veriye dayalı olarak 
hazırlanacak ve simülasyon ortamında 
test edilecek.

 Ankara’nın çevreci, sürdürülebilir ulaşım olanaklarına kavuşması hedefleniyor

G20 Dönem Başkanı Endonezya’nın 
ev sahipliği yaptığı ‘G20 Dijital 
Ekonomi Bakanları Toplantısı’, 
4 Eylül tarihinde Bali adasında 
gerçekleştirildi. Toplantıda, 
Türkiye'yi Sanayi ve Teknoloji 
Bakanı Mustafa Varank temsil etti. 
Bu yıl, üye ülkelerin Rusya-Ukrayna 
savaşına ilişkin ihtilaflarından dolayı 
ortak bir metin üzerinde mütabakata 
varılamayan G20 Dijital Ekonomi 
Bakanları Toplantısı’nda yeni 
dönemde görevi Hindistan devraldı.
Bakan Varank, Endonezya’nın 
Bali adasında gerçekleşen 
G-20 Dijital Ekonomi Bakanları 
Toplantısına uzaktan erişimle 
katıldı. Buradaki konuşmasında, 

pandemi sonrası dönemde 
dijitalleşmenin eğitim, ticaret, sağlık 
ve benzeri alanlardaki öneminin 
tüm dünya ülkeleri tarafından 
kavrandığını belirten Varank, 
Endonezya Dönem Başkanlığının 
dijital okur yazarlık, veri akışları, 
bağlanabilirlik önceliklerinin 
Türkiye’nin çalışmalarıyla ve 
öncelikleriyle uyumlu olduğunu 
ifade etti. Pandemi döneminde 
ivme kazanan dijital teknolojilerin 
yaygınlaşmasının yeni eşitsizliklere 
ve uçurumlara neden olduğunu 
vurgulayan Varank, oluşan bu dijital 
uçurumu aşmanın en etkili yolunun 
insan merkezli bir duruş sergilemek 
olduğunu kaydetti. Dünya 

nüfusunun üçte birinin gerekli dijital 
araçları, dijital okuryazarlığı veya 
internet erişimi yokken başarılı 
olmasının mümkün olmadığına 
dikkat çeken Varank, ‘küresel’ bir 
dönüşüm olacaksa, bu uçurumun 
haksız rekabete dönüşmesine izin 
vermemenin asli görevleri olduğunu 
dile getirdi.
 
Veri transferini düzenleyen yeni bir 
uluslararası sisteme ihtiyaç var
Varank, veri transferinin devasa 
boyutlara eriştiği günümüzün 
küresel olarak birbirine bağlı 
dünyasında; bu verilerin kötüye 
kullanılması, mahremiyetin 
korunması ve fikri mülkiyet 
hakkında endişelerin üst düzeye 
çıktığını ifade etti. Yeni dönemde, 
gelişmekte olan ülkelerin, küresel 
dijital platformlara yalnızca ham 
veri sağlayıcısı olma riskiyle 
karşı karşıya olduğunu anlatan 
Bakan Varank, günümüzün 
dijital dünyasını yöneten bir 
elin parmaklarını geçmeyen 
güçlerin her türlü manipülasyonu 
yaptığına dikkat çekti. İnsanlık 
olarak bir dönüm noktasında 
bulunulduğunu kaydeden Varank, 
dijitalleşmenin faydalarının adilane 
dağıtılabilmesi için veri transferini 
düzenleyen yeni bir uluslararası 

sisteme ihtiyaç olduğunu dile 
getirdi. Varank, Endonezya Dönem 
Başkanlığının yıl boyunca yapıcı 
ve gayretli çalışmasına rağmen, 
bu yıl ‘Bakanlar Deklarasyonu’nun 
yayımlanmamasından dolayı 
duyduğu üzüntüyü ifade etti. 
G20’nin; dünya GSYİH'sinin yüzde 
80'inden fazlasını, uluslararası 
ticaretin yüzde 75'ini ve dünya 
nüfusunun ise yüzde 60'ını temsil 
ettiğini belirten Varank, G20'nin 
küresel sorunları çözmedeki 
rolüne değindi. Bakan Varank, 
bu doğrultuda, Türkiye’nin 
uluslararası müzakerelerde veya 
anlaşmazlıklarda taraflar arasında 
güvenin tesis edilmesi için her türlü 
çabayı gösterdiğini örnekleriyle 
anlattı. Özellikle gıda koridorunun 
güvence altına alınmasında 
Türkiye’nin gayretlerinin diğer 
ülkelerce örnek alınması gerektiğini 
ifade eden Varank, diğer G-20 
ülkelerinden de aynı çabayı ve 
çalışmayı beklediklerinin altını çizdi. 
Bu yıl, üye ülkelerin Rusya-Ukrayna 
savaşına ilişkin ihtilaflarından dolayı 
ortak bir metin üzerinde mütabakata 
varılamayan G20 Dijital Ekonomi 
Bakanları Toplantısı, Dönem 
Başkanı’nın raporu ve Yeni Dönem 
Başkanı olarak Hindistan’ın görevi 
devralmasıyla son buldu.

Dijital uçurumu 
aşmanın en 
etk ili yolu;  insan 
merkezli duruş 
sergilemek
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Yine kendi kendinize yapacağınız bir test ile geldim sevgili 
okurumC. Cevapları yine sizde kalacak böylece çok dürüst 
olabileceksiniz. 
Hadi başlayalımC

1- İş hayatınızda bir işin “öyle yapılmayacağını”  “böyle 
olmayacağını”  sıklıkla söyler misiniz?

2- İş hayatınızda bir işin “öyle yapılmayacağını”  “böyle 
olmayacağını”  sıklıkla duyar mısınız?

3- İş hayatınızda birisi size bilmediğiniz bir işi yapıp 
yapamayacağınızı sorduğunda ilk cevabınız “Bilmiyorum” mu 
olur yoksa “Öğrenebilirim”  mi olur? (En favori sorum bu ve evet 
sorular içerisinde ayrımcılık yapma hakkım varC) 

4- Kötü giden bir işte (ya da kriz durumlarında) nasıl bir yönetici 
ile çalışmak istersiniz? (Bu açık uçlu bir soru oldu artık cevabı 
hayal gücünüze bırakıyorum)

Sevgili okurum; eğer ki ben anladım konunun özünü zaten yazının 
başlığı da kopya veriyor cevapları da biliyorum diyorsanız okumayı 
burada bırakabilirsiniz. Çok büyük bir olasılıkla kendinizi kapattınız 
(ki haklı sebepleri vardır eminim) ve size ne yazık ki ulaşamayacağız 
(Son birkaç yazıdır okuyucuyla çekişme huyu geliştirdim acilen 
bırakmam lazımC).
Evet konu belli, sorular basit ve cılız bir farkındalık oluşturup 
hayatınızda çok bir değişikliğe neden olmadan bitip gidebilir. Fakat 
gerçekten uzun zaman ayırıp bir şeyleri bol bol düşünürseniz ve 
yüksek farkındalıkla kendinizde değişim sağlayabilirseniz eminim 
mükemmel bir iş hayatınız olacak (laboratuvar koşullarındaC). 
Negatifiz sevgili okurum bu çok net. Belki negatif olmak hayatta 
kalmanın bir ön şartı olarak düşünülebilir. Atalarımız yırtıcı bir 
hayvanın kendilerini öldürebileceği şüphesi ile belki negatif 
düşünerek hayatta kalabildiler. Belki konu insanlıkla ilgili değil de 
ırklarla ilgili bununla ilgilenmiyorum sonuç itibariyle negatifiz. 
Bu arada küçük bir parantez açayım direkt olarak “öyle yapılmaz”  
cevabı gelmez bazen “böyle çok zor olur”, “olur amaaaa zor 
olur”, “bence onay alamayız”, “bence buna hayır derler”  gibi eser 
miktarda olumlu kelime barındıran ancak aslında olumsuz olan 
tepkiler de bu kapsama dahildir çünkü günün sonunda negatif 
duruşun bayrağını aslanlar gibi dalgalandırmaktadır bu cevaplar da.
İlk soruya verdiğiniz cevap “hayır ben o tepkileri çok sık 
kullanmam” ancak ikinci soruya verdiğiniz cevap “evet o tepkileri 
çok duyuyorum” şeklinde ise C. Hep onlar yüzünden değil mi? Pis 
onlarC
Söyleriz söylemeyiz ama sıklıkla bir şeyin nasıl yapılmayacağını 
direkt ya da endirekt yollarla her gün sıklıkla duyduğumuz 
konusunda sanırım çoğumuz hemfikirizdir. İşte bu negatiflik bize 
çok şey kaybettirir. Kaybın ilk kısmı “ iş yapmaya başlayamamaktır”. 
O kadar çok “nasıl yapılmaz”  arasından büyük olasılıkla nur topu 
gibi bir kararsızlık doğar ve bir türlü çalışma başlayamaz.
Oysa başlamak gerekir çünkü mükemmel bir yol ya da plan her 
zaman yoktur ve biz o olmayan mükemmeli ararken sadece 
zamanı değil kendimizi gerçekleme şansını da kaybederiz. Karar 
verememek ya da başlayamamak hatalı başlamaktan daha iyidir. 
Hatalı yapmak hiç yapamamaktan daha iyidir. 
Belki de negatif olmanın sebebi hata yapmaktan korkmaktır. Evet 
biz hata yapmaktan korkarız çünkü hata yapanı parmağımızın 

ucuyla göstermek gibi bir huyumuz var. Burada soru şu; hata 
yapanı bulduğumuzda/gösterdiğimizde ne olacak? “Aaa bak geri 
zekalı hata yaptı”  demenin faydası nedir? Faydası yoktur ancak bir 
hata durumunda yapılabilecek en kolay şey budur? Hatayı kimin 
yaptığını bulmak. Suçlayıcı bir ortamda bu çok önemli olabilir 
ancak gerçekte bunun önemi yoktur. Bu arada size bir itiraf; 
bunu ben de yapıyorum ve kurtulmaya çalıştığım bir alışkanlık. 
Yöneticiyseniz şunu düşünmenizi tavsiye ederim; hata yapanın 
kim olduğunu öğrenmek yerine ilk sorunuz “nasıl düzeltiriz”  olsa 
ekibiniz nasıl hisseder? Tam bu noktada aklıma bir şey geldi C 
gerçekten enteresan deneyimler yaşıyoruz bir yanda hata yapanı 
bulmanın faydasızlığını anlamaya ve anlatmaya çalışırken yani 
bu kadar basit bir şeyi değiştirmeye çalışırken bir yandan “geri 
bildirim”  demeyelim de “ileri bildirim”  diyelim yorumlarımız 
dinleyene ileriyi göstersin diyoruz. Atalarımız güzel demiş ayranımız 
yok içmeye…CC

Demiştim ya 3. soru favorimC (3. soru neydi yaaa diye dönüp bir 
daha okudunuz değil mi? C merak etmeyin ben de okudum, ne 
sormuştum yaaC). Bir arkadaşımın tavsiyesi ile bir dizi izlemeye 
başladım. Konusunu anlatmayacağımı ama bir sahnesinde 3 kişi bir 
iskambil oyunu oynuyorlar ama oyuna 4. yü arıyorlar kahramanımız 
da odaya henüz girmiş birisi ona soruyor;
- Bu oyunu bilir misin?
- Öğrenebilirim 
Cevabın güzelliğine bakar mısınız? Çok hoşuma gitti. Bilmiyorum 
oynayamam demiyor, bilmiyorum başka oyun oynayalım 
demiyor. Oysa ne kadar kolay değil mi “bilmiyorum” demek? 
Hoş izlemişsinizdir Cem Yılmaz’a göre biz “bilmiyorum” deme 
özürlüsüyüz (bilirsiniz gösterisinin Faruk Eczanesi kısmıC). 
Bu sahneyi izlemeden önce bu şekilde sorulan her soruya rahatlıkla 
“bilmiyorum” derken bu sahne bana ne kadar basit anlarda bile 
kendimizi ve çevremizi olumlu etkileyebileceğimizi gösterdi. 
- Öğrenebilirim. Cevabın içerisinde özgüven var, kendine güvenen 

insanın karşısındaki insana verdiği güven var, pozitiflik var. 
Basit gelmiş olabilir yazdıklarım ama bir düşünsenize çalıştığınız iş 
arkadaşınız sorduğunuz şeyi bilmediğini söyleyebileceği bir konuda 
öğrenebilirim diyor. Bu cevabın söyleyen kısmını bırakalım bir 
kenara duyan kişi olarak size ne hissettirir (“Zor öğrenir”  olmasın 
lütfen cevabınızCCC).
Gelelim son soruya; (önce bir hatırlayıp buraya tekrar gelelim) 
araştırmalar gösteriyor ki zor durumlarda ya da kriz anlarında 
rahat, geleceği umutla anlatan, sorunun geçici olduğunu söyleyen 
ya da ekibine güvendiğini hissettiren pozitif yöneticiler (liderler) 
kriz durumundan daha hızlı çıkıyorlar. Ekip kendisini veriyor, daha 
hevesli çalışıyor ve algıları da daha açık oluyor. Ekipten daha stresli 
olan, oraya buraya koşturup yapılanları tenkit eden, sürekli rapor 
isteyen, bağıran çağıran ve ekibi sıkan yöneticiler ise kriz durumunu 
uzatıyor. 
İster yönetici olsun ister uzman ya da kriz olsun ya da olmasın 
insanların tek başına bile bulundukları çevreyi değiştirme gücü var. 
Önce kendimize pozitif olmamız ne iyi olur. Ben iyi niyetliyim, hata 
yapabilirim dünyanın sonu değil, bilmediğim bir şeyi öğrenebilirim, 
başarabilirim, bulunduğum yeri pozitif değiştirebilirim. 
Dilerseniz değişime buradan başlayın.

Pozit if  Ol
Devrim Zımba

devrimzimba@yahoo.com
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PepsiCo 
Türk iye’den 
dünyaya teknoloji 
ihracat ı

PepsiCo Türkiye 
hem iş süreçlerinin 
dijitalleşmesi hem 
de müşterilerine 
yönelik 
gerçekleştirdiği 
projeler ile 

PepsiCo Global içinde parlayan 
bir yıldız haline geldi. PepsiCo 
Türkiye IT Direktörü Serkan 
Yılmaz, bu başarının sırları 
ve gerçekleştirdikleri projeler 
hakkında sorularımızı yanıtladı.

PepsiCo Türkiye’nin “Geleceğin İş 
Birimleri”  yaklaşımı konusunda 
bilgi verebilir misiniz?
Türkiye, içerisinde bulunduğu 
PepsiCo organizasyonunda 
özellikle son senelerde adından 
sıkça söz ettiren büyük 
başarılara imza attı. Gerek 
iş sonuçları gerek iş yapış 
şekilleri ile PepsiCo Türkiye, 
örnek ülkeler arasında en üst 
sıralarda gösterilmeye başlandı.  
Buradaki başarının anahtarını 
tanımlayabilmek ve PepsiCo 
global organizasyonu içerisinde 
de bunu yaygınlaştırabilme bilinci 
ile konuyu “Geleceğin İş Birimleri”  
diye adlandırdığımız bir yapı 
içerisinde ele almaya karar verdik.  
Organizasyonun hedeflerini 
belirlememize yardımcı olan ve 
bu hedeflere nasıl varacağımızı 
anlatan bu yaklaşım, büyük 
organizasyonların hızlı ve tek bir 
vücut olarak hareket edebilmesini 
mümkün kılıyor.

Bu yapıda, teknolojinin ve 
teknoloji liderlerinin rolü nedir?
Teknoloji ekipleri ile iş 
birimleri bu yapıda birlikte 
çalışarak, stratejik önceliklerin 
belirlenmesini sağlıyor ve ilgili 
hedefleri tanımlıyorlar. Ayrıca 
organizasyonun talep ettiği birçok 
konunun önceliklendirilmesini 
de iş birimleri ile birlikte 

yapıyorlar. Bu işin planlama 
tarafındaki kısmını oluşturuyor. 
Planların hayata geçirilmesi 
konusunda ise teknoloji 
liderlerinin organizasyonu 
geleceğe taşımaya kabiliyetli 
teknoloji ekiplerini oluşturmaları 
kritik önem taşıyor. Ayrıca 
ekipleri doğru iş yapış şekilleri 
ile donatarak, dijitalleşmenin 
gereği olan esneklik ve çevikliği 
de organizasyona kazandırmaları 
gerekiyor. Birlikte çalışmayı 
sağlayacak teknolojik araç 
gereçlerle, herkesin keyif alacağı 
bir çalışma ortamı yaratmak, 
başarıları kutlamak, enerjiyi 
yüksek tutup öğrenmeye devam 
etmek, teknoloji liderlerinin 
önemli hedefleri arasında yer 
alıyor. 

İş birimleri ve teknoloji 
birimlerinin oluşturduğu sinerji 
bu yapıda nasıl öne çıkıyor?
Biz buna “çevik”  yapılar 
diyoruz. İş birimleri ve teknoloji 
birimlerinden oluşan ekipler 
oluşturarak bu ekiplere bir 
misyon ve hedefler veriyoruz. 
Ekipleri karar alabilmeleri adına 
yetkilendirerek hızlı hareket 
edebilmelerini sağlıyoruz. Kendi 
içerisinde odağı yüksek ve hedefi 
net bu fit yapıları organizasyonda 
mümkün olduğunca 
yaygınlaştırılarak, çevik bir 
organizasyonun da yapılarını 
oluşturuyor. 

Ajandanızda öncelikli olarak ne 
tür konular var? 
En önemli önceliğimiz, her alanda 
dijitalleşmeye devam etmek. Bu 
başlı başına büyük bir program ve 
bu stratejiye odaklı bir yönetim 
ekibimiz var. Bir başka konumuz 
ise “sadeleştirme”. Birçok 
teknoloji ürününün kullanıldığı ve 
yenilerinin eklendiği bir yapıda, 
yönetimi etkin yapabilmek ve 

stabil bir ortam oluşturabilmek 
adına en doğru ve yalın teknolojik 
mimariyi oluşturmaya çalışıyor 
ve bunun etrafındaki süreçleri 
basitleştiriyoruz.

Bu yapı içerisinde 
olmazsa olmazımız ise 
bizi geleceğe taşıyabilecek 
kabiliyet ve kapasitede 
bir organizasyonumuzun 
olması. Organizasyon başlığı 
altındaki ajandamızda, çalışma 
arkadaşlarımızın gelişimini 
kolaylaştıracak araç/gereç ve 
imkanların sağlanması, bir 
yandan da “Agile”  dediğimiz çevik 
yaklaşımlar ve iş yapış şekillerini 
kültür olarak edinmeleri 
önceliklerimiz arasında yer 
alıyor.

PepsiCo Türkiye olarak BT 
projeleriniz konusunda bilgi 
verebilir misiniz?
Sahada dijitalleşmek, satış 
organizasyonumuzun işini daha 
verimli yapabilmesini sağlıyor. 
Bu anlamda “Pepsell Mobile”  
uygulamamıza her yıl yatırım 
yaparak yeni kabiliyetleri hayata 
geçiriyor, saha çalışanlarımızın 
ihtiyaç duyduğu tüm işlemleri 
yapabilmesini sağlıyoruz. 
“PepsiConnect”  diye 
adlandırdığımız çözümümüze 
her yıl yatırım yapmaya devam 
ederek, müşterilerimizin 
ihtiyaçlarına yönelik yenilikçi 
ve verimliliği arttırıcı teknolojik 
çözümler getiriyoruz. Ayrıca 
“KazandıRio”  mobil uygulama 

altyapımızı da her yıl geliştirerek, 
tüketicilerimize daha yakın 
olabilmek ve onlara sunduğumuz 
değeri artırabilmeyi hedefliyoruz. 
Fabrika ve depolarımızda 
kullandığımız dijital teknolojilere 
yatırım yapmaya devam ederek 
de operasyonun daha verimli 
ve görünür olduğu, problemin 
gerçekleşmeden anlaşılabildiği 
bir kabiliyete kavuşmuş 
oluyoruz.

Teknoloji hedefleriniz konusunda 
bilgi verebilir misiniz?
Günümüzde dijitalleşmenin 
artması ile birlikte dijital 
teknolojiler de hız kazandı. 
İş süreçlerimizi artık dijital 
teknolojilerin ışığında 
yürütüyoruz, bu sayede 
birçok veriye çok daha kolay 
ulaşabiliyoruz. Bizim hedefimiz; 
bir yandan dijitalleşme ve 
basitleşmeye devam ederken, 
bir yandan da üretilen verilerin 
daha anlamlı içgörülere 
dönüştürülerek, iş kararlarının 
verilmesine baz teşkil edebilecek 
bir seviyeye getirilmesi. Bu 
bağlamda ML/AI teknolojilerinin 
iş süreçlerimize entegre edilmesi 
ve verinin akıllı algoritmalar ile 
modellenip işlenilerek karmaşık 
iş süreçlerimizin daha doğru 
kararlar ile desteklenmesini 
hedefliyoruz. Bu sayede daha 
güçlü iş sonuçlarına ulaşmayı 
amaçlıyor, teknolojiyi etkin 
kullanan verimli ve çevik bir 
organizasyon olma yolunda 
ilerlemek istiyoruz.

Dijitalleşme ve teknoloji mimarisini basitleştirme stratejisi 
kapsamında birçok IT projesine imza atan PepsiCo 
Türkiye’nin bu çalışmaları PepsiCo Global’e de taşınıyor. 

PepsiCo Türkiye IT Direktörü Serkan Yılmaz

Ayhan Sevgi
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BİR PAKET ÇİKOLATA İLE GELEN MUTLULUK

Fotoğraf çekmek için Anadolu’ya doğru yola 
çıktığımızda, herhangi bir mahalleye ya da köye 
girdiğimizde etrafımızı genellikle çocuklar çeviriyor. 
Genellikle bizlere poz verip fotoğraflarını çekmemizi 
istiyorlar. Bazıları o kadar ilgili ki, makinemizi alıp 
kendileri de fotoğraf çekmek istiyor. Kim bilir belki bir 
gün ziyaret ettiğim bu köylerden birinden çıkmış genç 
bir fotoğrafçıyla karşılaşırım. Ne güzel olur ama...

Fotoğraflarını çektiğimiz çocukların anne babalarından 
izin alarak, ya mahallenin, ya da köyün bakkalına 
kalabalık bir grup olarak yürüyoruz. Bir paket gofret, 
çikolata, ya da gazoz ile o kadar büyük bir mutluluk 
yaşanıyor ki o çocuk gözlerde. Hani Nazım’ın Abidin 
Dino’ya sorduğu “Sen mutluluğun resmini yapabilir 
misin?” sorusu var ya, belki resmini yapamasanız da 
fotoğrafını çekebiliyorsunuz bir şekilde...

Bu fotoğraf da Gaziantep sokaklarından yine... 
Kapıdaki küçük kız elindeki gofretin mutluluğunu 
yaşarken küçük kardeşi eşiği emekleyerek geçmeye 
çalışıyor. Her zamanki gibi yine çıplak ayaklar ama 
yüzler mutlu...

Ve son bir söz... Yalnızca gofret, çikolata, gazoz değil, 
buradaki çocuklara zaman zaman kitap, defter, kalem 
vs. de götürüyoruz. Kimi zaman da fotoğraf gezisine 
katılanlar ve katılamayanlardan para toplayarak 
giysiler, ayakkabılar ve özellikle kışlık botlar... İşte 
kucağında yeni elbiseleri evin yolunu tutanların 
fotoğraflarını asla çekmiyoruz. Biz o mutluluğu 
yalnızca, o anda, orada ve onların gözlerinde 
yaşıyoruz. Bu da yetiyor da artıyor bile...
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Bu projelerin, diğer ülkelerdeki 
PepsiCo’lara “ ihracatı”  konusunda ne 
tür çalışmalar gerçekleştiriyorsunuz?
Son yıllarda Türkiye’de hızlanan 
ve birçok alanda (satış, pazarlama, 
üretim) hayata geçirilen ürün 
ve süreçlerin ardından, PepsiCo 
genelinde ciddi bir ilgi oluştu ve 
talepler neticesinde birçok ülke ile 
görüşmeler yapıp ürünleri tanıttık. Bu 
ürünlerin fikir aşamasından başlayıp 
hayata nasıl geçirildiğini ve işimize 
kattığı değerleri anlattık.

PepsiCo içerisinde bu tür örneklerin 
ihraç edilmesine yönelik çeşitli 
konseyler bulunuyor. Burada başarılı 
görülen projeler değerlendirildikten 

sonra fonlanıyor. Böylece bu projelerin 
diğer ülkelerde de yaygınlaştırılması 
sağlanıyor. Global ve kıta seviyesinde 
olan bu konseyler ile de çalışarak, 
Türkiye’deki başarıyı tüm yönleri 
ile aktardık. Ayrıca global bir 
organizasyon olan “Strateji ve 
Transformasyon”  ekipleri de konuya 
dahil oldular. En üst düzeyde ülkemizi 
ziyaret ederek ürünleri iş süreçleri 
içerisinde sahada deneyimleme şansı 
buldular. Bu çalışmalar neticesinde 
“DükkanSenin”  olarak adlandırdığımız 
müşteri yönetim ürünümüz, Avrupa 
kıtası için standart olarak kabul 
edildi ve bu ürünü Türkiye’de hayata 
geçiren ekibimiz, Avrupa kıtası için 
bir program dahilinde aynı ürünü 

“PepsiConnect”  adı altında hayata 
geçirdi.

Aynı şekilde, saha satış sistemimiz 
ve tüketici katılım (engagement) 
ürünlerimiz için de benzer bir 
çalışmanın fizibilitesini yapıyoruz. 
Bu ihraçlar sayesinde sadece ürün 
ve teknolojiler değil, PepsiCo Türkiye 
çalışanlarının da bu coğrafyanın 
ötesine geçerek Avrupa organizasyon 
düzeyinde çalışmaları mümkün 
hale geliyor. Bu çalışmaların artarak 
ilerleyeceğini ve PepsiCo Türkiye 
çalışanlarının diğer coğrafyalarda 
görev alarak, PepsiCo ve kendileri için 
değer yaratmaya devam edeceğini 
düşünüyoruz.

a



a

Büyümenin 
mot ivasyon 
kaynağı iş or tak lar ı

Conrad Dubai'de 
düzenlenen 
HP Amplify 
Executive Forum 
kapsamında 
HP'nin vizyonu 
ve büyüme 
fırsatları, hibrit 

iş hayatı paralelinde yenilenen 
kişisel sistemler ve baskıda 
inovasyonlar ele alındı. İş 
ortakları ile bağı oluşturan ve 2 
yıldır etkin olan HP Amplify, veri 
ve analitik kullanımında artışı, 
sürdürülebilirlik felsefesinin 
gelişimini kapsıyor. Bu 
öncelikleri temel alan HP Amplify 
programının istikrarlı gelişimine 
dikkat çeken HP yöneticilerine 
göre, kanal iş ortakları ile 
büyümek her zaman kurumsal 
öncelik. 

Dubai’deki etkinlikte açılışta bir 
konuşma yapan HP Global Kanal 
Organizasyonu Kıdemli Başkan 
Yardımcısı ve Genel Müdürü Kobi 
Elbaz, “Baskı başlığında pandemi 
döneminde tedariğe çok önem 
verdik. Kendi yöntemlerimizle 
bu yapıyı yönettik. İnovasyon 
yetkinliğimizin yanında hibrit 
iş hayatı için ürün hattımızı 
yeniledik ve baskı yapısını 
yeniden tanımladık”  dedi. HP 
Kişisel Sistemler Başkanı Alex 

Cho ise konuşmasında şu bilgileri 
verdi: 

“Bu dönemde PC'nin hayatımızda 
ne kadar gerekli olduğunu 
gördük. Hibrit dünya dijital 
deneyimlerle büyüyor. Hibrit 
dünya ve oyun başlıkları 
büyümede öne çıkacak. 
Çeviklik, inovasyon yetkinliği 
ve sürdürülebilirlik bizim için 
önemli. Bu üçlü felsefe ile iş 
ortaklarımızla işimizi daha 
agresif büyütüyoruz. Çalışan 
deneyimi ve güvenlik önemini 
artıyor. Hibrit iş için iş hayatında 
liderliğimiz video konferans 
sistemleri, kameralar, başlıklar, 
ses ve yazılımları geliştiren 
Poly'i satın almamızla artacak. 
Oyun ekosisteminde lideriz ve 
oyun bizi bir araya getiriyor. 
Sürdürülebilirlik de bizim için 
önemli.”   

“ İş ortaklarımız, eğitimlerin 
faydasını görüyor”
Dubai’de etkinlikte bir araya 
geldiğimiz HP Türkiye Genel 
Müdürü Emre Alaman, 
sorularımızı yanıtladı:

Yeni bir yapılanmayı hayata 
geçirdiniz. Bunun Türkiye’ye 
nasıl yansımasını bekliyorsunuz? 
Pandemi ile birlikte hayata 

geçirdiğimiz ‘daha uzman 
iş ortakları ile çalışma’ 
stratejimiz var ve bunu da 
tamamlamış olduk. Geçtiğimiz 
dönemde teknik yetenekleri 
geliştirici aktiviteler yaptık ve 
sürdürülebilirlik aktivitelerimize 
de aslında Amplify Impact 
programıyla iş ortaklarımızı dahil 
etmiş olduk. Burada, Dubai’de 
buluştuğumuz iş ortaklarımız 
da bu çerçevede değerlendirilen 
HP ile birlikte ürünleri pazara 
en iyi şekilde sunabilecek iş 
ortaklarımız. Önümüzdeki 
dönemde de böyle gidecek. 
Çünkü bizim sektörümüz de daha 
kompleks hale geliyor, müşteri 
ihtiyaçları ve talepleri artıyor. 
Bunlara yanıt verebilecek olan 
yetkin insanlara ihtiyacımız var. 
Bu ana kadar yaptıklarımızdan 
memnunuz. Önümüzdeki 
dönemde de böyle devam 
edeceğini düşünüyorum. 

Türkiye’deki iş ortaklarınızın 
bu yapıyla bağını nasıl 
değerlendiriyorsunuz?  
Tüm iş ortaklarımız için 
belli eğitim programları hep 
devam ediyor. HP University 
altında birçok modüller var 
ve iş ortaklarımız girip bunları 
alıyorlar. Her sene İstanbul’da 
yaptığımız bir roadshow var 
ve bütün iş ortaklarımızı 
buna davet ediyoruz. Etkinlik 
alanında odalara, burada 
olduğu gibi tüm ürünlerimizi 
koyuyor, ürünlerin özelliklerinin 
üzerinden geçiyoruz. Bu da 
önemli bir eğitim bizim için. 
Bunun dışında da sürekli olarak 
teknik danışmanlarımızın ve 
ürün yöneticilerimizin verdiği 
teknik eğitimler ve satış eğitimleri 
var. Bu eğitimlerimiz tüm iş 
ortaklarımıza açık. Eğitimlere 

yoğun biçimde katılıyorlar. 
Çünkü onlar da bunun faydasını 
görüyorlar. Burada da yeni 
ürünler tanıttık, ama bu ürünler 
dışında önümüzdeki dönemde 
Türkiye’de de tanıtımlar devam 
edecek. Tüm iş ortaklarımız 
yeni ürünler konusunda 
bilgilendirilmiş olacak. 

2022 yılını nasıl 
değerlendiriyorsunuz? İş 
ortaklarının ne gibi beklentileri 
var ve 2023’e bu eksende nasıl 
hazırlanıyorsunuz?
2020, 2021, 2022 aslında iyi yıllar 
oldu bizim sektörümüz için. 
Ciddi bir talep var. Pandeminin 
başında öncelikle evden çalışma 
ve evden öğrenim zaten önemli 
bir talep getirdi tüm ürünler 
için. Şimdi de hibrit çalışma 
bu talebi devam ettiriyor. 2023 
yılında da bu şekilde devam 
edeceğini öngörüyoruz. Çünkü 
ürünlerin bazı özelliklerinin 
yenilenmesi gerekiyor. Mesela 
güvenlik özellikleri. Çünkü artık 
cihazların kendisini korur hale 
gelmesi gerekiyor. İçinde entegre 
donanım güvenlik özellikleri, 
yazılım güvenlik özellikleri var ve 
servis de satın alınabiliyor. Birçok 
firma bu servisi tercih ediyor. 
Çünkü önceden BT ekipleri ofis 
içinde tüm çalışanlara hizmet 
verirken, şimdi yayılmış bir 
yapıya hizmet vermek çok kolay 
değil. BT birimleri buna göre 
yapılanmamış olabilir. Burada 
biz devreye giriyoruz. Çünkü 
bu bizim uzmanlık alanımız. 
Hem güvenlik verebiliriz, hem 
yönetim verebiliriz, cihazları 
evlere teslim edip eski cihazı 
alabiliriz. ‘As a service’ olarak 
çok çeşitli özelleştirilmiş 
hizmetleri sunabiliyoruz. Hibrit 
çalışmaya geçiş bunu sağladı 

HP iş ortaklarının katılımı ile Dubai'de 28-29 Ağustos'ta 
düzenlenen HP Amplify Executive Forum'da yenilikler 
tanıtıldı. 

HP Türkiye Genel Müdürü  
Emre Alaman  

Handan Aybars/
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Siber  r isk ler,  
sigor ta bilinir liğini 
ar t ır ıyor   
Siber saldırılar bireysel ve 
kurumsal hayatta küresel bazda 
önemli bir endişe kaynağı. IBS 
Sigorta ve Reasürans Brokerliği 
CEO’su Murat Çiftçi, “Global çapta 
hazırlanan raporlara göre, 2015 
yılında yaklaşık 3 trilyon dolar 
olan siber saldırı suç maliyetinin 
2021 sonu itibarıyla 6 trilyon 
dolara ulaşması bekleniyor. 
Bu rakam, Türkiye’nin gayrisafi 
milli hasılasının neredeyse 7-8 
katı. 2020'de brüt yazılı primler 
(GWP) olarak 7 milyar dolar 
değerindeydi ve 2025’e kadar 
20,6 milyar dolara ulaşması 
bekleniyor. 2020’den sonra 
pandemi döneminde yaşadığımız 
dijital dönüşüm ve yaşanan 
siber saldırılarla dinamik bir 
piyasaya kavuşan siber sigortalar, 
2021’den 2022’ye kadarki süreçte 

tahminlerin ötesinde arttı”  dedi.
Türkiye’de şirketlerin risk algısına 
baktığımızda, siber tehdit ve 
saldırılar, yüzde 61 ile ekonomik 
belirsizlikten sonra ikinci sırada 
yer alıyor. Türkiye’deki siber 
sigorta sahipliği ise yüzde 33 
seviyelerinde. Bu bilgileri veren 
Murat Çiftçi, detayları şöyle 
anlattı:
“Ülkemizde sunulan siber 
sigorta ürünlerinin içeriğine 
baktığımızda da eski haline 
getirme, siber fidye, güvenlik 
ve gizlilik ihlali, ağ güvenliği, 
iş durması, siber suç, ödeme 
güvenliği ve medya sorumluluğu 
alanlarında teminat verildiği 
görülüyor. IBS olarak uzun 
süredir siber sigortalar üzerinde 
çalışmalar gerçekleştiriyoruz. 
Sahip olduğumuz global 

network’ler ve anlaşmalar 
dünyanın her yanındaki siber 
pazarlara erişimimizi sağlıyor. 
Siber sigortalar için ayrılacak 
bütçe, risklere ve kurumun 
alacağı güvenlik önlemine göre 
değişim gösteriyor. Bunun yanı 
sıra her siber poliçe, kurum ve 
kuruluşun ihtiyaçlarına uygun 
olmalı. Bu noktada bilgilerin 

şeffaf paylaşılması ve gerekli siber 
önlemlerin poliçe yapımından 
önce kontrol edilmesini 
öneriyoruz. Agresif bir hale 
dönüşen siber piyasasında artık 
2 faktörlü doğrulama sistemi 
oluşuyor ve siber afet süreklilik 
planı sahibi olmayan kuruluşlara 
çok daha fazla prim uygulanıyor. 
Bu durum da dikkate alınmalı.”   

ve bu ihtiyaçları doğurdu. 2023’ün 
de bu sebeplerle güçlü geçeceğini 
düşünüyoruz. 

Yönetilen güvenlik hizmetlerine 
geçiş ilgisini nasıl 
değerlendiriyorsunuz?
Şirketler güvenlik hizmetlerini 
yönetme işini uzmanına bırakmaya 
sıcak bakıyorlar. Hibrite geçişle birlikte 
bu bakış açısı güçlendi. Eskiden BT 
birimlerinin birincil önceliği sistem 
odasının güvenliğiydi. Bu da o 

dönem için çok doğaldı. Ama şimdi 
son zamanlarda yapılan saldırılara 
bakıyorsunuz, teknoloji cihazlarına 
yapılan saldırılarda artış var. Çünkü 
haklayıcılar da zayıf halkanın neresi 
olduğunu bulmaya çalışıyor. Bu 
nedenle artık BT ekipleri bize ulaşıyor 
ve “Gelin burada birlikte çalışalım bize 
destek olun”  diyorlar. Bu kadar yaygın 
bir yapının yönetimini ve güvenliğini 
sağlamak kaynak işi. Çok insan 
gücüne ihtiyacınız olabilir, çok zamana 
ihtiyacınız olabilir, ama şirketlerin bu 

yatırımı yapması her zaman mantıklı 
olmayabilir. Bunun yerine, dışardan 
destek almak daha mantıklı olabilir. 
Ayrıca bizim işimiz bu ve bu konuda 
uzmanız. Cihazlarımız da buna çok 
müsait. Hızlı davranıp gerekirse 
onları alarma geçirebiliyoruz. Çünkü 
yönetim ve güvenlik tarafında proaktif 
olabilmek çok önemli. Yönetim 
tarafında bir bilgisayarın pili bitecekse 
bunu önceden bilmenin çok avantajı 
var. Bu yönde proaktif yönetim 
hizmetleri var. Güvenlik tarafındaki 
proaktivite adına, eskiden güvenliği 
sadece virüs koruma programları 
ile sağlarken, artık öyle bir şey yok. 
Bir saldırı olduğu anda, hatta saldırı 
olmadan bizim cihazlarımızı koruma 
altına almamız lazım. Çünkü her gün 
yeni saldırı yöntemleri bulunuyor 
ve saldırılar giderek daha sofistike 
hale geliyor. Dolayısıyla her saldırıyı 
bulalım, bunun çözümünü ortaya 
koyalım demek çok zor. Bunun yerine, 
o anda saldırı olduğunu hisseden 
ve bunun önlemini alan sistemlere 
ihtiyacımız var ve HP bilgisayar ve 
yazıcılarında bu sistemler bulunuyor. 
Bu yapı ile cihaz güvenliğini sağlıyoruz. 

IBS Sigorta ve Reasürans Brokerliği CEO’su  
Murat Çiftçi  
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LC Waik ik i,  
Meta Store’un 
deneme sürümünü 
canlıya aldı
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LC Waikiki, Metaverse 
dünyasındaki ilk giyim 
mağazasını sınırlı sayıda 
kullanıcıya açıyor. İlk olarak 
deneme sürümü yayına alınan LC 
Waikiki Meta Store mağazasında 
tüketiciler erkek, çocuk ve bebek 
kategorilerinde 120’den fazla 
ürünü üç boyutlu modelleriyle 
inceleyerek alışverişlerini 
gerçekleştirebilecek ve satın 
aldıkları ürünleri adreslerine 
teslim alabilecekler. Meta 
mağazasında; Masal Diyarı, 
Anime, Waikiki Sahili gibi her biri 
farklı temalara sahip beş farklı 
okazyon yer alıyor. Platformda, 
oyun ve alışveriş deneyimini 
birleştiren, LC Waikiki’nin 16 

kişilik metastore takımının 
çalışmasıyla hazırlanan meta 
mağaza ile LC Waikiki, ayrıca 
geliri TEGV’e bağışlanan maymun 
NFT’lerini de bu mağazada 
sergiliyor. LC Waikiki Dijital 
Dönüşüm ve Bilgi Teknolojileri 
Genel Müdürü Şerafettin Özer, şu 
bilgileri verdi:

“Metaverse çalışmalarımızı 
tamamen içerideki meta ekibimiz 
liderliğinde yönetmeye ve 
geliştirmeye devam ediyoruz. 
Görsel ve işitsel efektleri tam 
olarak deneyimleyebilmek oyun 
bilgisayarlarında veya gerekli 
donanım özelliklerine sahip 
bilgisayarlarda mümkün oluyor. 

Bu sebeple şimdilik kısıtlı bir 
kitleye mağazamızı açıyoruz ve 
kullanıcılardan alacağımız geri 
bildirimlerle geliştirmelerimize 
devam edeceğiz. Start-up’lar 
aracılığıyla yüksek teknik 
donanım ihtiyacını azaltan 
teknolojik gelişmelere de 
paralelde yatırım yapıyoruz. 
Meta Store’da 3D formatta yer 
alan tüm ürünlerimiz tamamen 
kendi bünyemizdeki dijital 
ürün tasarımcıları tarafından 
3D tasarım programı üzerinde 
geliştiriliyor. Tasarım geliştirme 
süreçlerimizde üç boyutlu 
modellemeyi uzun zamandır 
kullanmamız bu süreçte bize 
avantaj sağladı. GAN AI ile 
yapay zeka algoritmalarıyla 
trendleri analiz ederek desen 
ve ürün silüeti öneren tasarım 
çözümleri üretiyor böylece 
3D ürün tasarımcılarımızın 
hayatlarını kolaylaştırıyoruz. 
Meta Store’da yapılan alışverişin 
e-ticaretten daha farklı bir değer 
önermesi sunması üzerine 
kafa yoruyoruz. E-ticaretin 
sunamadığı Meta Store’da 
mümkün olabilecek alanlardan 
biri de ürünlerin avatarınız 

üzerinde nasıl durduğunu 
adeta fiziksel bir kabinde 
deniyormuşçasına görebilmek 
olduğunu düşünüyoruz. 
Ancak bu alandaki teknolojiler 
Türkiye’de ve dünyada yeterli 
olgunluk düzeyine ulaşmadı. 
Gözlük, ayakkabı, aksesuar gibi 
daha standart ürünlerde AR 
(artırılmış gerçeklik) teknolojileri 
hayatı kolaylaştırıyorken giyim 
sektöründe farklı ürün grupları, 
vücut detayları, kumaş tuşeleri 
ve dökümü gibi birçok farklı 
kısıt söz konusu olduğu 
için şimdilik bu konudaki 
çalışmalar istediğimiz deneyim 
kalitesine ulaşmadı. Bir diğer 
değer önermesi de Meta 
Store’da etkileşimli alışveriş 
yapabilme imkânı. Fiziki 
bir mağazada arkadaşınızla 
yapacağınız alışverişteki gibi 
Meta Store alışverişinizde de 
avatarlarınızı kullanarak aynı 
etkileşimi oluşturmak daha 
zengin bir deneyim sağlayacak. 
Önümüzdeki dönemde Beta 
sürümünün geliştirmelerini 
tamamlayarak daha geniş 
kitlelere Meta Store’u açmak 
istiyoruz.”  

Bulutistan, SAP’nin en üst seviye iş ortağı 
olan ve bilişim teknolojileri alanında 
uçtan uca danışmanlık hizmeti sunan 
Prodea Bilgi Teknolojileri ile iş birliği 
yaptı. Bulutistan ve Prodea, yenilikçi 
hizmetler üretilmesini, SAP gücüyle 
dijitalleşme süreçlerinin hızlandırılmasını 
ve bulut teknolojilerinin iş süreçlerine 
daha fazla entegre olarak uygun 
stratejiler geliştirilmesini hedefliyor.  
Bilişim teknolojileri alanında danışmanlık 
hizmeti sunan Prodea Bilgi Teknolojileri, 
SAP’nin hem satış hem servis kanalında 
en üst seviye iş ortağı olarak tüm 

ürünlerinin satışı, servisi, danışmanlığı 
ve bakımı konusunda tam yetkiye sahip. 
Şirket ayrıca bir sistem entegratörü 
olarak SAP projelerinde tüm SAP 
ürünlerinin uygulama danışmanlığının 
yanı sıra donanım, sistem destek ve 
barındırma hizmetlerini de sağlayarak 
uçtan uca çözümler sunuyor.
Bulutistan Kurucu Ortağı ve CEO’su 
Begim Başlıgil, iş birliğini, “Bulut 
teknolojilerinin iş süreçlerine daha 
da adapte olarak yaygınlaştırılması 
ve iş yapış şekillerinin iyileştirilmesini 
hedefliyoruz. Bu kapsamda değişen 

ihtiyaçlara yönelik en doğru ve kaliteli 
çözümleri en hızlı şekilde sağlıyor 
olmaktan dolayı mutluluk duyuyoruz”  
sözleri ile değerlendirdi.
Prodea Global Genel Müdürü Barış 
Kuşculuoğlu ise ““Uzun yol arkadaşı”  
sloganımız doğrultusunda daha da güçlü 
hizmetler sağlayarak değer üretmeye 
devam edeceğiz. İş birliğimizin henüz 
birinci yılında, ilk yurt dışı projemizle 
mühürlediğimiz iş ortaklığımızda en 
kıymet verdiğimiz şey rakamlar değil, 
insanlar. Prodea ve Bulutistan birlikteliği 
bu yüzden bizim için çok değerli”  dedi.

Dijitalleşme süreçleri işbirliği ile pekişecek
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KPMG Türkiye ile Salesforce, Türkiye’deki 
şirketlerin CRM alanında yatırımlarından 
maksimum verimlilik elde etmesini 
sağlayacak bir iş birliğine imza attı. Bu 
kapsamda şirketlerin ön ofisleri; orta 
ve arka ofislere bağlı şekilde, bulutta 
yer alan uygulama, veri ve cihazlarla 
bağlantılı hale getirilecek.

Müşteriler kişiselleştirilmiş deneyimler 
yaşamayı beklerken, şirketler de artan 
bu beklentileri karşılayacak şekilde 
entegre bir yapılanma kurmak için 
yeni yazılım yatırımları yapıyor. CRM 
platformları ise şirketlerin iç süreçlerini 
müşteri deneyimini iyileştirecek şekilde 
dönüştüren çözümler arasında ilk 
sıralarda yer alıyor.
CRM pazarının önde gelen şirketlerinden 

Salesforce’un çoklu bulut yapısı; 
pazarlama, satış, hizmet ve ticaret 
gibi fonksiyonları entegrasyon ve 
analitik aracılığıyla dönüştürüyor. 
KPMG de Salesforce ile müşteri odaklı 
organizasyonlar kurulması için ortak bir 
vizyon paylaşıyor. KPMG Türkiye Bilgi 
Teknolojileri Danışmanlığı Direktörü 
Engin Şayan, şu değerlendirmeyi yaptı:

“Şirketler dijital dönüşüm projeleri 
kapsamında birçok yazılıma yatırım 
yapıyor. Türkiye kurumsal uygulama 
yazılım pazarına baktığımızda, CRM 
uygulamaları bunlar içerisinde önemli 
paya sahip. Bu uygulamalardan kârlılık 
ve verimlilik sağlanması için doğru bir 
strateji geliştirilmesinin kritik önemde 
olduğunu düşünüyoruz. Türkiye’deki 

şirketlerin dünya standartlarındaki 
teknolojiyi yakalamasının sağlayacağı 
katma değerin farkındayız. Bu 
kapsamda gerçekleştirdiğimiz geniş 
teknoloji iş birliği ağımıza küresel 
bir ortak kattık ve alanında lider 
olan Salesforce ile iş birliğine imza 
attık. Böylece ön ofisi; orta ve arka 
ofise bağlı şekilde, bulutta yer alan 
uygulama, veri ve cihazlarla bağlantılı 
hale getirmeyi hedefliyoruz. Bu hedef 
de veri, analitik, otomasyon, örgütsel 
yapı ve kurum kültürü gibi alanlara 
yönelik yeni süreçler, politikalar, 
yetenekler ve beceriler gerektiriyor. 
Salesforce ile birlikte en kompleks dijital 
dönüşümlere öncülük ederek şirketlerin 
bu platformdaki yatırım getirilerini 
iyileştirmelerini sağlıyoruz.”

SAS, kuruluşların veri erişiminin 
önündeki engelleri kaldırmasına, 
performansını ve ölçeklenebilirliğini 
artırmasına ve temel veri odaklı 
öngörüleri ortaya çıkarmasına yardımcı 
olmak için SingleStore ile işbirliği 
yaptı. SingleStore ile SAS® Viya®, 
SingleStore'un gerçek zamanlı olarak 
bulut yerel veritabanında depolanan 
veriler üzerinde SAS analitiğinin ve 
yapay zeka teknolojisinin kullanılmasını 

sağlıyor. Entegrasyon, bulut, hibrit ve 
şirket içi dağıtımlarda değeri daha hızlı 
ortaya çıkarmaya yardımcı olmak için 
düzenlenmiş verilere esnek ve açık erişim 
sağlıyor. SingleStore'un veri sıkıştırma 
yetkinliği ve SAS'ın analitik performansı 
ile şirketler de veri yönetimini 
hızlandırmayı, entegrasyon karmaşasını 
ve karmaşık modelleri eğitmek için 
gereken hesaplama süresini azaltmayı 
hedefliyor.

SingleStore ile SAS Viya, SAS'ın ileri 
yapay zeka ve makine öğrenimi 
analitiğinin doğrudan SingleStore'daki 
ilişkisel veritabanı tablolarında 
yürütülmesini sağlıyor. Bu da 
kullanıcıların, yinelenen veri 
depolarına yönelik teknik 
yükümlülüklerini azaltırken, 
analitik iş yükü performansının 
iyileştirilmesine yardımcı 
olacak. 

CRM süreçleri verimliliğin temeli

Veri analitiğinde işbirliği, yeni mimari yarattı

Blokzincir teknolojisiyle 
üretilmiş birçok dijital değerin 
arkasında fiziksel bir dayanak 
varlık bulunmazken, bu dijital 
varlıkların gerçek bir değere 
dayanmamasından dolayı 
halihazırda regüle edilmemiş 
piyasalardaki değerlerinde 
yüksek volatilite görülüyor. 
Bu noktada Takasbank, bu 
dalgalanmalara çözüm sağlamak 
adına BiGA Dijital Varlık 
Platformu'nu hayata geçirdi.

“Bir Gram Altın”  anlamına gelen 
BiGA Projesi, İstanbul Üniversitesi 
Hukuk Fakültesi ve İstanbul 
Üniversitesi Sürekli Eğitim 
Merkezi bünyesinde, kripto 
varlıklar eğitim ve danışmanlık 
platformu Lexcio’nun kurucu 
ortağı Av. Abide Gülel ve Prof. 
Dr. Burak Gemalmaz tarafından 
hazırlanan, Cybor Holding 
sponsorluğunda gerçekleşen 
“Blokzincir (Blockchain) 
Teknolojileri ve Hukuki Altyapısı”  

sertifika programında anlatıldı. 
Programa konuşmacı olarak 
katılan BiGA proje ekibinden 
Ramazan Barda ve Mustafa 
Atahan da BiGA hakkında 
katılımcılara bilgiler verdi. 

“Altın Transfer Sistemi”, “altının 
EFT”si olarak da biliniyor. 
Takasbank’ın hizmet sağlayıcılığı 
sayesinde, bankalar arası 
nasıl EFT ile para transferi 
gerçekleştirilebiliyorsa, gram altın 
da kişiler arası gönderilebiliyor. 
Dijital Varlık Transfer Platformu 
üzerinde işlem gören varlık 
karşılığı da Borsa İstanbul (BİST) 
kasalarında fiziksel olarak 
saklanan her bir gram altının 
karşılığı olarak üretilen dijital 
değeri temsil ediyor. 
BiGA Dijital Altın projesi ile 
blokzincir teknolojisi üzerine 

gerçekleştirilen çalışmaların 
ilk ürünü olarak; dayanağı 
fiziksel altın olan ve dijital 
bir varlığa çevrilebilen altının 
blokzincir teknolojisi ile zaman 
sınırı olmaksızın kişiden kişiye 
transferine imkan sağlanıyor.

BiGA Dijital Altın projesine ilk 
olarak Ziraat Bankası, Vakıfbank, 
Garanti BBVA, Albaraka Türk 
Katılım Bankası, Kuveyt Türk 
Katılım Bankası ve Ziraat Katılım 
Bankası katılım sağladı. Bu 
bankalarla birlikte Türkiye'nin 
finansal alanda bilinen ilk 
blokzincir ağı da kurulmuş oldu. 
Böylece Takasbank tarafından 
sunulan platformdan hizmet 
sağlayacak olan katılımcı 
bankaların altın bakiyeleri, yine 
katılımcı bankalar arasında 7/24 
transfer edilebiliyor.

Takasbank’ tan 
alt ın t ransfer ine 
blokzincir  desteği



Ev aletleri alanında yapay zeka, IoT, 
işlevsellik ve ergonomiye odaklanan 
Beebird Teknoloji, 54 milyon TL 
değerlemeyle yatırım aldı. Yatırım, bF 
Ventures fonunun liderlik ettiği grup 
tarafından yapıldı. Ali Murat Arıkuşu 
ve Ferhat Ural tarafından 2019 yılında 
kurulan Beebird, tüketicilerin hayatlarını 
kolaylaştırıcı ev aletleri teknolojilerini 
Türkiye’de geliştirerek, dünya pazarına 

açılmayı hedefliyor. Mutfakta %90’a 
kadar enerji ve zaman tasarrufu sağlayan 
teknolojilere yoğunlaşan Beebird, mutfak 
robotu, espresso makinesi, akıllı mutfak 
tartısı gibi ürünleri piyasaya sürmeye 
hazırlanıyor. Girişim, aldığı yeni yatırım 
ile üretim ve ihracat çalışmalarını 
hızlandırmayı, markalaşma faaliyetlerini 
arttırmayı planlıyor.
Beebird, 2019 yılında KOSGEB İleri 
Girişimci Destek Programı ile kuruldu. 
Yemeklerin ve sıcak içeceklerin, telefon 
uygulamaları, ev asistanları rehberliğinde 
hazırlanabilmesini sağlayan yazılım 
ve donanımları Dudullu OSB Boğaziçi 
Üniversitesi (BÜDOTEK) Teknopark 
şubesinde geliştiriyor. Ürünlerini bu 
yıl sonunda pazara sunacak girişimin 
odağındaki iki öncelik; profesyonel 
aşçıların oluşturduğu tariflerin 
kullanıcılar tarafından aynı kalite 
ve lezzette kolaylıkla yapılabilmesi, 

yapılırken de kullanıcılara başka işlerle 
ilgilenmesine imkan verecek zaman 
tasarrufu sağlanması. 
Ali Murat Arıkuşu, “ IoT ve bulut 
teknolojisinin, ev asistanlarının 
gelişimi mutfaklara yenilik ve 
değişim olarak yansıyor. Global 
tüketici davranışlarındaki değişimin 
değerlendirilmesi için yoğun Ar-Ge ve 
tasarım çalışmalarına, iş birliklerine, 
sınırların zorlanmasına ihtiyaç var”  dedi. 

Evlerde kolaylık, yatırımla buluştu  

Merkez Bankası’ndan ödeme 
ve elektronik para kuruluşu 
olarak faaliyet lisansı alan Koç 
Topluluğu’nun yeni şirketi Token 
Ödeme Hizmetleri ve Elektronik 
Para A.Ş., Ödero markası ile ödeme 
sistemleri platform sağlayıcısı 
Token Finansal Teknolojiler’in 
fiziksel ödeme cihazları ile 
sunduğu deneyimi, online ödeme 
tarafına da taşıyarak uçtan uca 
bir ödeme deneyimi sağlayacak. 
Token Finansal Teknolojiler’in 
Genel Müdürü Erkan Duysal’ın 
Yönetim Kurulu Üyesi olarak görev 
aldığı Token Ödeme Hizmetleri ve 
Elektronik Para A.Ş. Genel Müdürlük 
görevini ise Hande Sarıdal 
üstleniyor.

Koç Holding Dayanıklı Tüketim 
Grubu Başkanı ve Token Ödeme 
Hizmetleri ve Elektronik Para A.Ş. 
Yönetim Kurulu Üyesi Fatih Kemal 
Ebiçlioğlu, şunları söyledi:

“Koç Topluluğu olarak online 
ödeme sistemleri ve elektronik 
para konusundaki çalışmalarımız 
için gerekli olan lisansı aldık. 2018 
yılında kurduğumuz Token Finansal 
Teknolojiler, sahada 800 bine yakın 

Beko markalı POS cihazı ile yüzde 
50’nin üzerinde pazar payına sahip. 
Akaryakıt istasyonlarında pompa 
yanında ödeme deneyimini entegre 
olarak sunan ve yakın zamanda 
binlerce istasyonda görmeye 
başlayacağımız pompa yazar 
kasa, VUK 507 kapsamında satış, 
ödeme ve e-fatura süreçlerini tek 
cihazda birleştiren Android POS 
cihazı, dijital yemek kartı hizmeti 
TokenFlex yenilikçi çözümlerden 
bazıları. Ödeme dünyası hızlı 
büyüyor, farklı kulvarlarda 
şekilleniyor. Geleneksel bir ödeme 
kaydedici cihazla başladığımız 
yolculuğumuzu, cihaz bağımsız 
ödeme çözümleri ile ilerletmek 
istedik. Token Ödeme Hizmetleri 
ve Elektronik Para A.Ş. şirketimizi 
2020 yılında kurduk. Token 
Finansal Teknolojiler’in iştiraki olan 
şirketimiz, Token’ın fiziksel ödeme 
cihazları ile verdiği hizmeti, online 
ödeme ve elektronik para tarafına 
taşıyarak uçtan uca bir ödeme 
deneyimi sağlayacak. Türkiye’de 
Ödero markamızla yaptığımız 
çalışmalara yurt dışında Odero ile 
uluslararası boyut kazandırmayı 
hedefliyoruz. Türkiye’de 
başvurumuzu yaptıktan sonra 

2021 başında Romanya’da Token 
Payment Services Srl şirketimizi 
kurduk. Diğer açılımımızı 2022 
Nisan ayında Azerbaycan ofisimizi 
açarak Orta Asya coğrafyasında 
yaptık. Güçlü olduğumuz 
bölgelerde başladığımız çalışmaları 
daha geniş coğrafyalara da yaymayı 
hedefliyoruz.”

Herkes için güvenli ödeme…
Token Ödeme Hizmetleri ve 
Elektronik Para A.Ş. Genel 
Müdürü Hande Sarıdal ise, “Son 
yıllarda hızlanan e-ticaret sektörü 
pandeminin de etkisiyle büyük 
ivme kaydetti. 2021 yılında 
ülkemizde e-ticaret hacmi yüzde 
69 artarak 381,5 milyar TL olarak 
gerçekleşti. Biz de Token Ödeme 
Hizmetleri ve Elektronik Para A.Ş. 
şirketimizde Merkez Bankası’ndan 
aldığımız lisans ile bu alandaki 
çalışmalarımıza hız veriyoruz. 
Ödero markamızla sanal POS, 
e-cüzdan, link ile ödeme, kart 

saklama gibi hizmetleri sunacağız. 
Yenilikçi hizmetlerimizle e-ticarete 
başlamak isteyen küçük ve orta 
ölçekli şirketlerin faaliyetlerini 
kolaylaştırmayı ve büyütmeyi 
ayrıca son kullanıcının güvenli 
bir şekilde ödeme yapabilmesini 
amaçlıyoruz. Gizlilik ve veri 
güvenliğimizi global standartlara 
uygun PCI-DSS sertifikalarımızla 
sağlıyor, kullanıcılarımıza uzman 
kadromuz ile destek veriyoruz. Son 
dönemin trendlerinden olan şimdi 
al-sonra öde, anında kredi gibi ürün 
çeşitlerini de çözüm ortaklarımızla 
birlikte geliştirerek hizmetlerimize 
eklemeyi planlıyoruz. Ödero olarak 
e-ticaret platformuna ulaşamayan 
işletmelere bu imkânı sağlamak, 
ülkemizin e-ticaret hacmini 
büyütecek çözümler sunmak ve 
Topluluğumuzun global hedefleri 
doğrultusunda gerekli girişimleri 
yaparak yurt dışında da dijital 
ödeme konusunda bir çözüm ortağı 
olmak hedeflerimiz arasında”  dedi.

Ödeme hizmetler i 
Ödero markasında 
buluşuyor   
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Gömülü FinTech hizmetleri 
platformu Colendi, merkez 
bankaları, saklama ve ödeme 
kurumları ile yaptığı çalışmaları 
ile tanınan, Londra merkezli, 
dünyanın önde gelen kurumsal 
ve regüle platformlar için 
blockchain temelli ödeme 
ve mutabakat sistemleri 
sağlayıcısı şirketlerinden SETL’ın 
tamamını satın aldı. Satın 
almayla Colendi, 100 milyon 
aktif finansal kullanıcıya hizmet 
veren dünyanın en büyük finans 
teknoloji şirketlerinden ve 
bölgedeki sayılı unicorn’dan biri 
olmayı hedefliyor.

Colendi, 2021 yılında Seri A 
yatırım turunda 120 milyon 
dolar değerleme üzerinden 38 
milyon dolarlık yatırım alarak 
değerlemesini 158 milyon dolara 
taşımıştı. Seri A yatırım turunda, 
Re-Pie, Finberg, Startupfon 
Fund, Longbow Capital Partners, 
Thomas M. Fitzgerald, Mehmet 
Sepil, Hasan Aslanoba, Kamani 
Family Office Fund gibi üst düzey 

yerli ve yabancı yatırımcılardan 
yatırım almayı başaran Colendi, 
2022’nin ikinci yarısında da Seri B 
Yatırım turuna başladı.

Colendi’nin İngiltere ofisi 
oldu
İngiltere Eski Merkez Bankası 
Başkanı Sir David Walker’ın 
Başkanı olduğu, JP Morgan 
eski CTO’su Anthony Culligan’ın 
platformu hazırladığı ve Boston 
Consulting Group’un eski CEO’su 
Philippe Morel’in CEO’su olduğu 
SETL, satın alma sonrasında 
Colendi’nin İngiltere merkezli ofisi 
haline geldi.

Colendi Global CEO’su Bülent 
Tekmen, “SETL’ın yüzde 100’ünü 
satın aldık. SETL ekibinin 
tamamı Colendi’ye katıldı ve 
görevlerine devam ediyorlar. 
SETL ile birlikte bu dünyayı 
Web3 ile entegre etmek ve 100 
milyon kullanıcıya ulaşmak üzere 
teknolojik iş birliği yaratıyoruz. 
Bu şekilde hem Londra’da bir 
merkeze, hem iyi bir mühendislik 

gücüne, hem de gerçek anlamda 
dünyadaki ‘mutabakat sistemine’ 
entegrasyona sahip oluyoruz. 
Ayrıca Fintech dünyası içinde 
güçlü bir teknoloji ile kendimize 
yeni bir oyun alanı açıyoruz. İster 
oyun oynayın, ister alışveriş veya 
yatırım yapın, isterseniz tasarruf 
edin. Finansal etkileşimlerinizin 
deneyiminize gömülü olduğu 
bir gelecek görüyoruz. Bu 
alanda ciddi geliştirmelerle 
beraber SETL’ı başka alanlardaki 
iştiraklerimizin tamamına entegre 
ederek çalıştıracağımız yeni oyun 
alanları da çıkartıyoruz”  dedi.

Yeni Blockchain altyapısı
Blockchain teknolojisi, 
günümüzde kripto para başta 
olmak üzere finans, sağlık, 
gayrimenkul, hukuk, politika 
gibi birçok alanda kullanılıyor. 
SETL ile birlikte yeni bir genel 
blok zinciri altyapısı hazırlığı 
yapan Colendi, bir tür DeFi 
girişimi oluşturacak. Yani 
merkeziyetsiz bir ağ üzerinde 
ürünler geliştirecek ve interneti 
olan herkesin parasal hizmetlere, 
finansal ürünlere, yatırım 
araçlarına, ticaret fırsatlarına 
erişebilmesine olanak sağlayacak. 
Ayrıca, aktif dApp’lere erişim gibi 
birçok yeniliği de kullanıcılarına 
sunacak.

SETL Başkanı Sir David 
Walker, “Ortak vizyonumuzu 
gerçekleştirebilecek küresel bir 
‘merkezi olmayan ağ’ oluşturmak 
için doğru zamanda doğru 
teknolojiyi getiriyoruz”  derken, 
SETL CEO’su Philippe Morel ise 
“Colendi ile yeni bir tür DeFi 
girişimi yaratıyoruz. Hızlı ve ucuz 
bir halka açık blok zinciri, hızla 
gelişen ekonomilerde milyonlarca 
cüzdana ayrıcalıklı erişim, aktif 
dApp’lerden oluşan bir ekosistem 
ve RegFi aktörlerinin izin verilen 
defterlerini halka açık bir blok 
zincirine bağlama fırsatı. Bu 
fırsatı dış yatırımlara açacağız. 
Projenin gücü ve vadesi göz 
önüne alındığında yüksek bir ilgi 
bekliyoruz”  diye konuştu.
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Dünyanın birçok ülkesine teknoloji, 
ödeme ve kimlik güvenliği alanında 
hizmet veren Almanya merkezli KOBIL, 

Güvenli Super App ürünüyle yeni 
pazarlara açılmaya devam ediyor. 
KOBIL, 2021 yılında ABD’de San Diego 
ve Palo Alto’da açtığı ofislerin ardından 
şimdi de İngiltere’de ofis açtı. 1986 
yılında kurulan Almanya merkezli bilgi 
güvenliği şirketi KOBIL, Güvenli Super 
App platform teknolojisiyle globalde 
büyümesini sürdürüyor. KOBIL, 
Türkiye, Almanya, İsviçre ve ABD’nin 
ardından İngiltere’de ofisini açarak, 
faaliyetlerini artık beş ülkeye taşıyor.

Dijital kimlik uygulamalarıyla finansal 
kurumlar başta olmak üzere elektronik 
platformlardaki kritik müşteri ve işlem 
bilgilerini korumanın yanı sıra Güvenli 
Super App, ekosistem ve platform 
ekonomilerini güvenli kılmak için 
önemli çalışmalara imza atıklarını 
vurgulayan KOBIL Grup Kurucusu ve 

Yönetim Kurulu Başkanı İsmet Koyun, 
şöyle konuştu:
“Global tecrübemizi yeni bir pazara 
taşımaktan mutluluk duyuyoruz. 2021 
yılında ABD’de San Diego ve Pal Alto’da 
açtığımız iki ofisimizin ardından 
İngiltere’de Londra ofisimizle dünya 
markası olduğumuzu bir kez daha 
kanıtlamış olduk. Bu yeni açılımla 
Güvenli Super App içinde çalışacak 
teknolojileri ve servisleri geliştirmeye 
devam edeceğiz. İstanbul Büyükşehir 
Belediyesi (İBB) ile birlikte hayata 
geçirdiğimiz Güvenli Super App 
‘İstanbul Senin’ ile dünya çapında 
bir ilke imza atmıştık. Dünyanın 
mega şehirlerine Güvenli Super 
App tecrübemizi güçlü iş birlikleri 
ile sunmak istiyoruz. KOBIL’in 
teknoloji vizyonuna katkı sunabilecek 
startup’lara yatırıma devam edeceğiz.”

Son durak İngiltere oldu

KOBIL Grup Kurucusu ve Yönetim Kurulu Başkanı  
İsmet Koyun

Colendi,  SETL’ ı 
sat ın aldı

Colendi Global CEO’su   
Bülent Tekmen
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80’den fazla ülkede kurumlara tüm 
teknolojik ihtiyaçları için güvenilir destek 
sağlayan SoftwareONE, veri alanında 
hizmet veren Splunk ile yürüttüğü iş 
birliği kapsamını genişletti. Bu iş birliği 
ile SoftwareONE müşterileri “Splunk 
Managed Services”  kapsamında hem 
maliyet tarafında tasarruf edebilecek 
hem devam eden işlerinde hız kazanacak. 
SoftwareONE bu iş birliği kapsamında 
hizmet verdiği kurumları Splunk teknolojisi 
ile tanıştırarak markaların görünürlük 
ve dijital yolculuklarında bu platformun 
yeteneklerinden maksimum fayda elde 
etmelerini sağlayacak. 
SoftwareONE CEO’su Irmak Pakdemir, 
“Splunk ile yaptığımız iş birliği ile 

müşterilerimize verdiğimiz hizmeti bir 
adım daha öteye taşıdık. Bu kapsamındaki 
hizmet modeliyle müşterilerimiz 
sahiplenme maliyetinden ziyade, 
Splunk’ın kendilerine sağlayacağı 
imkanlara odaklanarak işletimle ilgili 
tüm maliyetlerden tasarruf edebilir hale 
gelecek. Markalar, sahiplenme maliyetlerini 
azaltırken işlerine hız kazandırabilecek. 
Geçecekleri bu yeni iş boyutu, kolayca 
görselleştirilebilen ve genişletilebilen veri 
kaynakları sayesinde kurumların kendileri 
için yeni ufuklar açmalarına olanak 
tanıyacak. Önümüzdeki dönemde de güçlü 
markalarla yaptığımız yeni iş birliklerimizle 
müşterilerimize sunduğumuz hizmetlerimizi 
geliştirmeye devam edeceğiz”  dedi.

İş birliğinin kapsamı genişledi

SoftwareONE CEO’su  
Irmak Pakdemir

Türkiye’ye bilişim sektöründeki 
global deneyimini aktaran kurumsal 
teknoloji distribütörü ve danışmanı 
Redington Türkiye, dünyanın en 
hızlı ve en kapsamlı otomatize olay 
müdahale çözümlerini sunan siber 
güvenlik şirketi Binalyze ile şirketin 
ürün ve çözümlerinin tamamının 
Türkiye’de dağıtımı kapsamında 
stratejik bir iş birliği yaptı. Redington 
Türkiye, bu iş birliği kapsamında 
Eylül 2022’den itibaren siber güvenlik 
teknolojileri üreten Binalyze’ın tüm 
ürün ve çözümlerinin Türkiye’de 
ve CIS bölgesindeki yetkili tek 
distribütörü oldu.  

2018 yılında siber güvenliğe odaklı 
bir girişim olarak Estonya'da kurulan 
Binalyze, dünyanın en hızlı ve en 
kapsamlı otomatize olay müdahale 
çözümü Binalyze Automated 
Incident Response (AIR) ile başarısını 
kanıtlamış bir şirket. Binalyze 
AIR, işletmelere siber güvenlikte 
ihtiyaç duydukları araçları sağlıyor, 
görünmeyen ya da atlanan noktaları 
görünür hale getirip analistlerin 
çalışmalarına ışık tutuyor. Herhangi 
bir ihlal meydana geldiğinde 
işletmelerin olaylara hızlı ve etkili 
bir şekilde müdahale edebilmeleri 
siber saldırılarla mücadelenin en 
önemli ayağını oluşturuyor. Bunun 
için şirketlerin taktik araçlara sahip 
olmaları ve geleneksel siber güvenlik 
stratejilerinin siber dayanıklılıkla 

harmanlanması gerekiyor. Binalyze 
da bu noktada şirketlere ihtiyaç 
duydukları çözümleri uçtan uca 
sunuyor.

Olay müdahalesini 10 dakikaya 
indiriyor
Binalyze AIR, geleneksel güvenlik 
izleme araçlarıyla bulunamayan 
zararlı yazılımların geride bıraktıkları 
izleri tespit edip kanıt toplayarak 
çalışıyor. Böylece siber olaylar 
esnasında vakit kaybettirmeden 
anında müdahale imkanı tanıyor. 
Ayrıca SIEM/SOAR/EDR ürünleriyle 
entegre olarak, kanıtları ve bulguları 
otomatik olarak topluyor. Çok işlevli 
ve modüler mimarisiyle günün 
her saatinde vakaların kolayca 
incelenmesini sağlayan Binalyze AIR, 
görünmeyen ya da atlanan noktaları 
görünür hale getiriyor, analistlerin 
“Ne oldu ve nasıl oldu”  sorularına 
yanıt bularak çalışmalarına ışık 
tutuyor. Geleneksel yöntemlerle 
yapılan analizler haftalar sürerken 
Binalyze AIR’i kullanan kurumlar 10 
dakikadan kısa bir sürede ayrıntılı bir 
olay müdahale raporu oluşturabiliyor. 
Bu şekilde, saldırı tanımlamasından 
kontrol altına almaya kadar birçok 
süreç hızlanmış oluyor. 

“ Türkiye’de sunduğumuz güvenlik 
çözümlerinin kapsamı Binalyze ile 
genişleyecek”
Redington Türkiye Genel Müdürü 

Cem Borhan “Siber saldırıların 
küresel maliyeti, 6 trilyon dolar 
seviyesini geçti. Bireyler ve 
kurumlar ağırlıklı olarak bilgisayar 
virüsleri, truva atları, solucanlar, 
casus yazılımlar, fidye yazılımları, 
reklam yazılımları ve kötü amaçlı 
yazılımlardan zarar görürken, 
fidye yazılımlar şirket başına 4,62 
milyon dolar ile kurumlara en fazla 
zarar veren güvenlik ihlallerinin 
başında geliyor. Bununla birlikte 
güvenlik çözümleriyle ne kadar 
izleme yapılırsa yapılsın bazı 
noktalar atlanabiliyor. İşte bu 
noktada sunduğu teknolojilerle 
fark yaratan Binalyze ile hayata 
geçirdiğimiz iş birliği sayesinde 
Türkiye’de sunduğumuz ürün 
ve çözümlerimizin niteliğini 
güçlendirmekten dolayı büyük 
mutluluk duyuyoruz. Binalyze’ın 
uzmanlığını ispatlamış çözümleri 
Redington’un uluslararası tecrübesi 
ve geniş partner ağıyla bir araya 
gelince sektörde çok daha güçlü ve 
rekabetçi bir konuma ulaşacağız. 
Global bilgi birikimimizi, yerel 
deneyimimizle harmanlayarak 
geçtiğimiz yıl önemi daha da artan 
siber güvenlik alanında yeni nesil 

teknolojilere odaklanmaya devam 
edeceğiz”  dedi.

“ Kurumsal adli bilişim alanında 
lider olma misyonumuzla hareket 
ediyoruz”
Binalyze’ın Orta Doğu ve Türkiye’den 
Sorumlu Satış Müdürü Ahmet 
Öztoprak, bu stratejik iş birliğine 
dair şöyle konuştu: “Dünyanın en 
hızlı ve en kapsamlı otomatize olay 
müdahale çözümümüz Binalyze 
AIR’ın bundan sonra sektörün en 
tecrübeli distribütörlerinden biri 
olan Redington Türkiye tarafından 
dağıtılacak olmasından son derece 
memnunuz. Binalyze olarak olası 
bir siber saldırı anında daha geniş 
görünürlük sağlayarak siber olayın 
kök sebebini mümkün olduğunca hızlı 
buluyoruz. Böylece olay müdahale 
ekiplerine ihtiyaç duydukları hızı 
sağlıyoruz. Bu stratejik iş birliği ile 
yaratacağımız sinerji sayesinde 
Türkiye’deki büyüme yolculuğumuzda 
hem iş ortaklarımızın gelişimini hem 
müşteri memnuniyetini çok daha 
üst seviyelere çekmeyi hedefliyoruz. 
Kurumsal adli bilişim alanında 
lider olma misyonumuzla hareket 
ediyoruz.”  

Redington Türk iye 
ve Binalyze’dan 
st ratejik  iş bir liği
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Son iki yıldır pandemi, ekonomik değişimler 
vs derken bize pahalı, yabancıya ucuz iş gücü 
merkezi olan ülkemizde kiminle konuşsam aynı 
şeyi duyuyorum artık. Yetkin insan kaynağına 
ulaşamıyoruz!. 

Yetkinlik, önceden 8-10 yıl deneyim olarak 
belir tilirken bu dönem süre 2 yıla kadar indi. 
İlanlara bakınca bunu net olarak görüyoruz. 2 yıl 
deneyimli uzman aranıyor!.

Sorunun nedenini, nedenlerini çoğumuz birçok 
yerde konuşuyoruz zaten. Döviz nedenli olarak 
yurtdışının cazibesinin artması, hibrit ya da 
tamamen uzaktan çalışmanın verdiği f iziksel 
özgürlük, yurt içi maaş skalalarının döviz bazlı 
gelirleri yakalayamaması ve buna bağlı olarak 
yetişkin insan kaynağının kaçması gibi ana 
nedenler hepimizce malum.

Peki, hep birlikte bundan muzdaripken kim ne 
yapıyor? Kimler neler yapmalı? Buna bakmamız 
gerektiğini düşünüyorum. 

Öncelikle bu sorun ne sadece kurumların 
sorunu ne de sadece bugünün sorunu. Uzun 
yıllar etkisini çok sert hissettireceği kesin olan 
toplumsal bir sorun artık. Hatta milli bir sorun 
desek hiç de abartmamış oluruz. Daha çok 
yakın zamanda, yönetiminde aktif rol aldığım 
veya içerisinde bulunduğum bazı STK’ların 
ana gündem maddesi bu konu olmaya başladı 
bile. Endüstri 4.0 Dijital Dönüşüm Derneği, 
BİTEKDER, TÜBİDER ve daha fazlası. Bizler 
hem STK’lar olarak hem de aynı zamanda 
profesyoneller olarak bir çaba sarf ederek 
inanın taşın altına elimizi fazlasıyla koyuyoruz. 
Yazılım okulları açıyoruz, kendi şirketlerimiz 
ya da çalıştığımız kurumların kaynaklarını 
eğitime kaydırmaya çalışarak yeni mezun 
arkadaşları işe yerleştiriyoruz, şirketler arası 
ortak kaynak kullanımına açık duruyoruz, 
çeşitli platformlarda seminerler webinarlar ve 
eğitimler düzenliyoruz. Çok fazla çabalıyoruz. 
Ama bu çabalar insan kaynağının ülke dışına 
kaymasına mümkün değil engel olamıyor. Bir 
nevi rüzgara karşı koşmaya çalışan bir avuç 
gönüllüler ordusu gibiyiz.

Devlet olarak, bu konuyu ana gündem 
maddesi yapmak, gerekli tedbirleri sunmak 
gerekir. Sadece teşvikler ve düzenli yardımları 
kastetmiyorum. Bu sorunun çözümü için ilk 
adım olarak Bilişim Bakanlığı kurulması artık 
şart olmuştur. Geç kaldık evet ama henüz sona 
gelmedik. Son kertede böyle bir adım her şeyi 
yeniden başlatacaktır.

Bilişim Bakanlığının kurulması, ülkemiz için çok 
önemli bir kaynak yaratacaktır. Üniversiteler 
buradan regüle olacak ve teknoloji ilişkili 
bölümlerde hızlı bir yükselme olacak. Yazılım 
ve teknoloji ile ilgili bölümlerin ders ağırlıkları 
sınıf yerine sahada gerçek şirketlerde proje 
ekiplerinde çalışarak mezun olduğunda hazır iş 
güçleri yaratılması sağlanacak.  Mevcut Sanayi 
Bakanlığı ve açılacak Bilişim Bakanlığı birlikte 
ortak projelerle kalkınma hamlesini hayata 
geçirecekler. Kurumlar ve şirketler bu bakanlık 
tarafından denetlenerek insan kaynağı, bütçe, 
eğitim, yurtiçi - yurtdışı fonların bulunması, 
teknokentlerin öyle sadece sanal ofis olarak 
kullanılması değil gerçek ve tam kapasiteyle 
çalışmasının sağlanması, yurt dışı fuarlara stand 
açmak değil gerçek anlamda ürünleri götürerek 
damga vurmak bu bakanlığın görevleri arasında 
olacaktır.

Ama en önemlisi ise bu bakanlığın bürokrasiden 
bağımsız, deneyimli profesyonel kadrolarla, 
sektörden gelmiş, deneyimlerini paylaşabilecek, 
nelerin yapılmasının fayda ve hız sağlayacağını 
ortaya koyabilecek kişilerle donatılması 
gerekiyor. 

Bunun için çok etkili ve hazır durumda olan 
onlarca STK, karar vericilerden hemen şimdi 
davet beklemektedir.

Dünyayı ve elimizdeki teknoloji insan kaynağını 
daha fazla kaçırmamak için bugün harekete 
geçelim.

*Endüstri 4.0 Dijital Dönüşüm Derneği YK 
Danışmanı
cem.tokbay@gmail.com

Teknoloji Sek töründek i 
Yetk in Uzman Kr izinin 
Çözümler i:  Kr iz çok  büyük!

Cem Tokbay
cem.tokbay@gmail.com

Öncelikle bu 
sorun ne sadece 

kurumlar ın 
sorunu ne de 

sadece bugünün 
sorunu.  Uzun y ıllar  
etk isini çok ser t  

hissett ireceği kesin 
olan toplumsal bir  
sorun ar t ık .  Hatta 

milli bir  sorun desek 
hiç de abar tmamış 

oluruz.     
Daha çok yak ın zamanda,  

yönetiminde ak t if  rol aldığım 
veya içer isinde bulunduğum 
bazı STK’lar ın ana gündem 
maddesi bu konu olmaya 

başladı bile.



Bİ
Lİ
Şİ
M
 D
Ü
N
YA
SI

17www.bthaber.com.tr12 - 25 EYLÜL 2022

Dijital etkinlikte Tema sponsoru 
Dell ve Intel olurken, Sponsor 
Commvault olarak konumlandı. 
" İş Sürekliliği Yönetim Sistemleri"  
toplantısının açılışını "Dünyada 
Resilience Kavramına Bakış"  
başlıklı sunumuyla KPMG 
Türkiye Bilgi Teknolojileri 
Danışmanlığı Kıdemli Müdürü 
Ceyda Bursalı yaptı. KPMG 
bakış açısıyla ‘resilience’ 
kavramını değerlendiren Ceyda 
Bursalı, iş sürekliliğinin yoğun 
konuşulduğu bir dönemde hayat 
bulan pandemiye dikkat çekti. 
Herkesi eş zamanlı ve mecburi 
bir test ortamına sürükleyen 
pandemi sürecinde tüm dünyanın 
ortak, mecburi, eş zamanlı bir 
teste tabii tutulduğu gerçeğine 
işaret eden Ceyda Bursalı’nin 
belirttiği gibi, bundan sonra 
gelebilecek riskler sadece 
mevcut sağlık krizinin ve bunun 
etkilerinin yönetilmesi değil. 
Esas konu, bundan sonra hızlı 
gelişen tehditler çerçevesinde 
kuruluşları, iş sürekliliğini tehdit 
edebilecek tehditlere karşı nasıl 
savunmak gerektiği. “KPMG 
buna ‘enterprise resilience’ bakış 
açısı getiriyor”  diyen Ceyda 
Bursalı, bu bakış açısının finansal, 
operasyonel ve ticari olarak üç 
temel bileşeni olduğunu söyledi. 
Finansal dayanıklılık altında 
finansal stres testi, birtakım 

öngörüler ve tahminlerin daha 
otomasyona yönelik yapılması 
yine kurumların bu ihtiyacının 
daha öne çıktığı noktalardan biri 
haline geldi. Bu noktada finansın 
da kendi içerisinde ‘resilience’ 
kavramını mutlaka konuşması 
ve değerlendirmesi gerekiyor. 
‘Operation resilience’ başlığında 
geleneksel iş sürekliliği yönetim 
çerçevesinin içeriğinin tamamını 
ele alan, yine operasyonel kriz 
yönetiminden insan kaynaklarına 
ve tedarik zincirlerine uzanan 
bir rota var. Teknolojinin yaygın 
kullanımı arttıkça, teknolojiyle 
ilgili ciddi bir tedarik zinciri 
gelişiyor ve hayatlarımıza giriyor. 
“Bu iki kavramı da yine birlikte 
ele alıyoruz”  diyen Ceyda 
Bursalı, iş sürekliliği süreçlerinde 
önem taşıyan siber risklerin ve 
fraud etkisinin de bu yaklaşım 
içerisinde ele alındığını ifade etti. 
KPMG’nin ‘enterprise resilience’ 
yaklaşımına bakıldığında, 
özellikle bu tür büyük çapta ve 
geniş etkisi olan felaketlerde 
kuruluşu hayatta tutarken, her 
bileşende hızlı ve çevik yaklaşımla 
en doğru yönetim sistemini 
ortaya koymak öncelik oluyor. 
Siber güvenlik riskleri ve temel 
bilgi teknolojileri üzerinde etkisi 
olabilecek riskleri ve bunlarla 
ilgili muhtemel çözümleri Ceyda 
Bursalı şöyle anlattı: 

Kurum kültüründe ‘süreklilik’   
“Covid19, bir salgın riski olarak 
örnekti. Ancak bunun gibi pek çok 
felaketle karşı karşıya kalabiliriz. 
Bu küresel veya bölgesel bir 
felaket olabileceği gibi, sadece 
o kuruluşu ilgilendiren daha 
münferit felaketler de olabilir. 
Burada önemli olan ise yaşanan 
olayın mevcut dayanıklılık 
üzerindeki etkisinin anlaşılması. 
Bu etkiyi anlayabilecek bir 
ortam oluşturmamız önemli. 
Tehditlere karşı yeni modeller 
oluştururken, Covid19 örneği 
vereceğim. Birdenbire kuruluşlar 
uzaktan çalışmayla birlikte 
hızlıca bu uzaktan çalışma için 
uygun bir altyapı kurma ihtiyacı 
içine düştüler. Bu iş sürekliliği 
açısından yapılması gereken bir 
şeydi. Ama bunu yaparken geçici 
birtakım güvenlik modelleri 
yaklaşımları uygulamak 
durumunda kalındığı için bu da 
birçok siber tehdidi, bunlarla 
ilgili bir sürü kimlik saldırılarını, 
e-posta sahtekarlığı risklerini, 
uzaktan bağlantı ile şirketin 
kurumsal ağına yaklaşan birtakım 
tehditleri beraberinde getirdi. 
Bu tür felaketler bizi birtakım 
çözümler üretmeye zorluyor 
ama önemli olan buna önden 
bir hazırlık yapıp bu öngörü ile 
ihtiyacımız olan çevikliğe ve hıza 
ulaştığımızda bunları güvenlikle 
ilgili risklerden korunacak şekilde 
devreye almak. Bütçe kısıtları da 
var. Bu nedenle bilgi teknolojileri 
güvenliğindeki artan maliyetlerin 
yönetilmesinde zorluklar söz 
konusu. Burada uygulanabilir, 
yaygınlaştırılabilir farkındalık ve 
kurum kültürü önem kazanıyor. 
Burada da yetkilendirme ve 
kimlik doğrulama kontrolleri 
kapsamında ‘resilience’ ile 
iş sürekliliğini konuşurken, 
bunları da bu çerçeve içerisinde 
değerlendirmemiz gerekiyor. 
Burada en önemli konulardan 
biri bu çözümlerin sürdürülebilir 

hale gelmesi için mutlaka bir 
otomasyon, program desteği için 
bir teknolojiyle desteklenmesi 
ve incelenmesi. KPMG’nin her yıl 
düzenlediği ve dünya çapında 
CEO’ların katıldığı bir anket 
çalışmamız var. 2021 içerisinde bu 
anket çalışması son 3 yılda artan 
riskleri de düşünerek CEO’ların 
bakış açısına odaklanıyor. Ankete 
katılan CEO’ların siber güvenlikle 
alakalı birtakım çarpıcı sonuçları 
var. 2021 itibariyle 1300’den 
fazla şirketin CEO’su artık siber 
güvenliğin stratejik bir konumda 
yer aldığının farkında. Bunun iş 
dünyasında bir rekabet avantajı 
olarak gördüğünü de teyit ediyor. 
Ancak ankete katılan CEO’ların 
sadece yüzde 11’i siber saldırıya 
çok iyi hazırlandıklarına inanıyor. 
Burada CEO’ların bakış açısı ile 
almamız gereken çok yol var. 
CEO’lar önümüzdeki dönem 
kuruluşların büyümesi için 
öncelikler içinde ‘cyber resilience’ 
dediğimiz siber güvenliğin 
dayanıklılığının bozulması 
ve tedarik zinciri operasyon 
dayanıklılığından kaynaklanan 
birtakım tehditleri büyük tehdit 
olarak algılıyor.”

Tehditler kendini sürekli 
yeniliyor
Dell Technologies Kıdemli 
Danışmanı ve Sistem Mühendisi 
Sinan Eyidoğan, “ İş Sürekliliği 
Yaşam Döngüsü”  başlıklı 
konuşmasında iş sürekliliğinin 
yaşa döngüsünü çizdi ve sadece 
2020-2021 yılları arasında dünyada 
neler olduğunu kısaca da olsa 
hatırlattı. “Herkese korku salan 
pandemi yaşadık, evlerimize 
kapandık. Hong Kong’da geniş 
çaplı protestolar, patlamalar 
oldu”  diyen Sinan Eyidoğan, 
ekledi: “ İş sürekliliğinin tanımını 
yapmak istersek, bu tip felaketler 
karşısında bu olayların ardından 
en azından bütün işlevleri çalışır 
durumda tutma ve mümkün 

Kurumsal 
sürek lil iğin ‘planlı’  
paydaşlar ı iş 
başında

a

BTvizyon Dijital'in düzenlediği " İş Sürekliliği Yönetim 
Sistemleri"  başlıklı dijital etkinlik pandemiden yola çıkarak, 
gelişen riskleri ve bunlara karşı kurumsal stratejinin nasıl 
kurgulanması gerektiğini ele aldı.
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olduğunca az kesinti ile olaydan 
kurtarma yeteneği diyebiliriz.”  
Teknolojinin gelişmesi ile dünyada 
ve ülkemizde yaşanacak olaylara 
hazırlanılmadığı da bir gerçek. 
Hatta Sinan Eyidoğan’ın dikkat 
çektiği gibi bunlar artarak devam 
ediyor, siber ataklar, güvenlik 
açıkları, veri çalınmaları, enerji 
krizlerini hepimiz görüyoruz. 
Tedarik zincirlerinin kırılması 
bir örnek ve sürekli kendini 
güncelleyen, değişen tehdit ve 
tehlikelere karşı iş sürekliliği 
planlarına ihtiyaç var. Tabi 
kurumlar içinde bu sistemleri 
hazırlayacak, eğitimlerini verecek 
ve farkındalıkları artıracak, felaket 
durumlarında uygulamalarını 
yapacak iş birimleri ve rollere de 
ihtiyaç var. İlk olarak kurumsal 
esneklik kavramı burada devreye 
giriyor. Detayları Eyidoğan şöyle 
anlattı: 

Kurumsal bazda yapılanma 
“Dayanıklılık ofisi; kurum çatısı 
altında iş sürekliliği çerçevesini 
geliştirir, diğer iş birimlerini bu 
çerçevenin uygulanması için 
destekler, hatta eğitimlerinin 
verilmesini sağlar. İkinci olarak 
‘executive’ sponsorlar, bu 
işi üzerine almış üst düzey 
yöneticilerdir ve öncelikleri 
belirlemek, bütçe ve kaynakları 
sağlamak, planları gözden 
geçirmek, kontrol etmek onların 
görevidir. Üçüncü olarak kurumsal 
esneklik liderleri diyebiliriz. Bu 
kişiler de sürekliliğin planlarının 
geliştirilmesini, güncellenmesini 
organize eden, test ve eğitimleri, 
organizasyonu yapan kişilerdir. 
Dördüncü olarak, artık 
departmanların ve takımların iş 
sürekliliği planlarını geliştiren 
fonksiyon plancıları görüyoruz. 
Son olarak sahada gerçek 
kahramanlar diyelim. İş sürekliliği 
planlarını hayata geçirecek 
kişiler bunlar ve planlamaya 
göre dışarıdan kişiler de olabilir 
veya bir partnerdan destek 
alınması gerekebilir. Değişen 
tehditlere karşı kurumların 
her sene belirlediği hedeflere 
göre iş sürekliliği planlarının 
güncellenmesi gerekiyor. Yani 
bu, senelik bir döngü değil. Bir 
organizasyonunun kurumsal 
esnekliğini, dayanıklılığını 
inşa etmek için devam eden 
çalışmalar döngüsü söz konusu 
ve belli aşamalardan oluşuyor. 
Biz burada altı tane aşamadan 
bahsedeceğiz. Bunlar aynı 
zamanda yaşam döngüsünü 

oluşturuyor. Öncelikle toplantılar 
halinde kurumun stratejik ana 
hedefleri ve çalışmalarının 
amaçları nelerdir, bunların 
belirlenmesi lazım. İkincisi iş 
etken analizi yapmak. İş sürekliliği 
kapsamında duran, aksayan 
süreçlerin tekrar sunulabilmesi 
için gerekli kaynakların, hatta 
cezai müeyyideler varsa bunların 
belirlenmesi için hazırlanmış 
kapsamlı analiz çalışması bu. 
Söz konusu çalışma, kurumsal 
esneklik ofisi ve üst düzey 
yöneticilerin katılımıyla senelik 
workshop’lar halinde yapılıyor. 
Öncelikle analizin yapılabilmesi 
için iş süreçlerinin bilinmesi 
ve bunların kaybıyla oluşacak 
etkinin ortaya çıkarılabilmesi 
için anahtar verilerin toplanması 
lazım. İkinci olarak iş etki analizi 
yanında, yaşanan aksaklığın 
etkisinin de değerlendirilmesinin 
yapılması gerek. Burada da 
4 tane risk kategorisinden 
faydalanılıyor. Bunlar finansal 
riskler, operasyonel riskler, 
hukuksal ve marka değeri riskleri. 
Hiçbir kurumun iş etki analizi ve iş 
sürekliliği planları birbirinin aynısı 
olamaz. İş etki analizinin sonucu 
bize iş sürekliliği planlamasında 
önceliklendirme yapmaya 
yardımcı oluyor. Çevremizdeki 
kuruluşlardan görüyoruz. Siber 
ataklara uğruyor, altyapı ile 
problemler yaşıyorlar. Bütün 
müşterileri bunları hissediyor. 
Türkiye’de bu konuda kendini 
geliştirmiş çok başarılı kuruluşlar 
var. Üçüncü basamak ise iş 
sürekliliği yaşam döngüsünde 
önemli bağlantıların belirlenmesi, 
bunların kaybı konusunda nasıl 
aksiyonlar alınacağının, düzeltme 
stratejilerinin netleşmesi. Covid 
başladığında hepimiz evimize 
kapandık. Kurumlarımızın 
tesislerine gidemedik. Haliyle 
evden işimizi devam ettirecek 
ofis malzemelerine ve altyapıya 
ihtiyaç duyduk. Bazılarımız 
ürünleri internetten satın aldı. 
Bazılarımızda şirketleri temin 
etti. Dördüncü basamak, bundan 
önce toplanan tüm bilgiler artık 
burada daha kullanışlı hale 
getiriliyor ve iki tane doküman 
ortaya çıkıyor. Bunlardan bir 
tanesi iş sürekliliği bir tanesi 
bunların hayata geçirilmesi 
için alınacak aksiyonların yer 
aldığı senaryo. Beşinci basamak 
farkındalık yaratmak, tecrübeyi 
ve bilgiyi artırmak için eğitimler 
düzenlemek. İş sürekliliğine 
katkıda bulunacak herkesin eğitim 

alması lazım. Altıncı basamak 
bunun kontrollü ortamlarda 
yapılacak testleri. İş sürekliliği 
yaşam döngüsü bu 6 basamaktan 
oluşuyor. Bütün iş sürekliliği 
programları da şirketlerin kendi 
standartlarına, regülasyonlara, 
uluslararası standartlara göre 
yapılmalı. Saha tecrübesi olan 
profesyonellerden destek önemli.”

Odakta artan ve çeşitlenen veri 
var
Commvault Kıdemli Satış 
Mühendisi Alper Oğuz, “Uçtan 
Uca Veri Koruma ve İş Sürekliliği”  
başlıklı sunumuyla iş sürekliliği, 
veri koruma ve felaket kurtarma 
için yürüttükleri çalışmaları ve 
çözümlerini katılımcılarla paylaştı. 
Veri koruma sektöründe çok uzun 
süredir var olan Commvault’un 
hızlı büyüyen verinin 
yanında çeşitlenen veriye de 
odaklandığına işaret eden Alper 
Oğuz, geleneksel veritabanlarının 
yanında artık konteynır 
platformlarının, SaaS yapılarının 
ve bulutun etkisini artırdığına 
dikkat çekti. Yani artık çok çeşitli 
bir veri havuzundan bahsediyoruz. 
Oluşan DevOps ortamları, fiziksel 
ve sanal makineler, konteynırlar 
gibi tüm yapının güçlü biçimde 
korunması ise şart. Buna karşılık, 
Alper Oğuz’un verdiği örnekte 
olduğu gibi, yedekleme yazılımı 
ile belirli yüklerini korurken 
bulundukları kurum yeni iş yükü 
karşısında konteynır platformu 
kullanmaya başladığında halı 
hazırda kullandıkları koruma 
çözümünün koruyamadığını fark 
edip, ikinci bir yedekleme yazılımı 
almak zorunda kalıyor. Bununla 
çok karşılaştıklarını, finansal 
ve operasyonel maliyetlerin bu 
nedenle arttığını hatırlatan Alper 
Oğuz, bu noktada Commvault’un 
tüm bu başlıkları tek başına 
koruyabileceğine işaret etti. 
Buna göre Commvault, tüm 
desteklediği iş yüklerini merkezi 
bir ara birimden yönetir ve korur. 
Bunun dışında felaket kurtarma 
da Commvault’un bünyesinde 
ve hassas veriler dahil farklı 
başlıkların yönetimi ile ilgili 
özelliklere de sahip. Çok çeşitli 
iş yüklerini sadece bir ekrandan 
koruma ve yönetme imkanının 
önemine işaret eden Oğuz, şöyle 
devam etti:

Geri dönebileceğiniz veriniz 
olmalı
“Hassas verinin sızmasını 
önleyebilecek, alarmlar üretecek 

yazılımlarımız var. İş sürekliliğine 
ve felaket kurtarmaya dönersek, 
günümüzde hazırlıklı olmak 
gerekiyor. Sistemler bazında, 
felaket sistemlerinin aktarılması 
bazında, insan kaynağı 
bazında planlı olmak şart. Geri 
dönebileceğiniz bir veriye sahip 
olmama riski önemli. Bunların 
kontrol edilmesi, düzenli 
testlerinin yapılması gerekiyor. 
Maliyeti düşük bir şekilde yani 
sıkıştırarak, tekilleştirerek yapmak 
zorundayız. Yüzlerce sanal makine 
tek bir tıkla başlatabilmeli felaket 
merkezinde. Yeni tehditlere 
karşı hazırlıklı olabilmeniz de 
bizim çözümümüzle mümkün. 
Commvault en kolay veri 
yedekleme yazılımlarından 
biri. Çok geniş bir iş yükü 
desteği var. Felaket kurtarma 
merkezini taşıma operasyonunu 
yapabilen çok kolay bir ara 
birim de bulunuyor. Sadece 
sanal makineler için değil, 
normal diğer yedeklerinizi ister 
replike edersiniz, ister snap 
shot korursunuz. Ama VMware 
için özellikle saniye bazında 
koruyabiliyor. Atak vektörlerin 
büyük oranında ransomware 
olduğunu görüyoruz. Burada 
Commvault’un çok ciddi 
çözümleri var. Commvault’tan 
aldığınız tüm yedekleri 
kilitleyebilirsiniz. Böylece bir 
kere yazıldıktan sonra tekrar 
silinemez hale gelir. Kontrol 
dışında herhangi bir saldırı 
nedeniyle bilgilerin silinmesinin 
önüne geçilmiş olur. Hepimiz dış 
saldırıya maruz kalabiliriz. Bu, 
fiziksel felaketlerden daha sık 
yaşanıyor. Bugün fiziksel felaket 
birkaç yılda bir bulunduğumuz 
şehirde yaşanırken, ransomware 
için böyle bir sınırlama yok. 
Burada verini kurtarılması, 
ransomware’e karşı önemli.”
Dijital etkinlik, "Kesintisiz İşler, 
Kesintisiz Yönetim" başlıklı 
panelle tamamlandı. Vodafone İş 
Sürekliliği ve Veri Gizliliği Kıdemli 
Müdürü Mustafa Komut'un 
yönettiği panelin katılımcıları 
ise DenizBank İş Sürekliliği Grup 
Müdürü Özgüven Saymaz, AgeSA 
Altyapı ve Uygulama Operasyon 
Müdürü Serkan Akoğlanoğlu 
ve Dell Technologies Kıdemli 
Danışmanı ve Sistem Mühendisi 
Sinan Eyidoğan oldu. Bankacılık 
ve sigorta sektörü özelinde 
yaşanan değişimi ve pandemi 
etkisini değerlendiren panelistler, 
iş sürekliliğinde ve güvenlikte 
atılması gereken adımları paylaştı.  

a





Geleceği gördük 
BİlİŞİM 2000'de geleceği 

gördük. Herkesin büyük hazır

lık yaptığı ve nefesini tutarak 

beklediği Bilişim 2000, geçti

ğimiz hafta Türkiye gündemi

nin en tepesine oturdu. Bir haf

ta boyunca Bilişim 2000'in ya

rattığı değişim dalgasını solu

yan katılımcılar kendilerine, 

çevrelerine, işlerine, topluma, 

ülkelerine olan sorumlulukları

nın bir kez daha bilincinde ola

rak teknolojik, ekonomik, poli
tik ve kültürel sıçrama boyutu
na eriştiler. 

Bilişim 2000'de neler olma

dı ki... Bini aşkın şirket katı

lımcılara değişimi, teknolojiyi, 

teknolojinin yaşama yansıma

sını, işbirliğini, yeni pazarları, 

insan kaynağı potansiyelini, gi

rişim sermayesini, yeni ekono

miyi, yeni yönetim biçimini, 

yaratıcı fikirlerin nasıl kazanca 

dönüştüğünü, fırsatları, tehdit
leri, verimliliği, bölgedeki de
ğişen gücümüzü, geleceği kısa
cası hayatı sergilediler. 

5 Eylül 2000 tarihinde Tü-

yap Beylikdüzü'nde Bilişim 

2000 A CeBIT Event, Lütfi 

Kırdar Kongre ve Sergi Sara-

yı'nda ise Bilişim Etkinlikler 

başladı. Bilişim 2000'i bu yıl 

yaklaşık 150 bin kişi izledi. 

> Sayfa 3 

Siyasetçi bilişimin 
farkında 

Avrupa Birliği ve G8 
zirvelerinin gündemine oturan 
bilişim teknolojileri konusu, 
artık Türkiye'deki 
siyasetçilerin de tartışma 
konularının başında geliyor. 

Avrupa Birliği üyesi ülkelerin geçtiğimiz 

aylarda Lizbon'da yaptığı zirve toplantısında 

ve G8 ülkelerinin Japonya'da Okinawa 

Adası'nda yaptıkları son toplantıda öncelikli 

> Sayfa 54 

Vural-Fügen Akman: 

İşleri, kendi işlerini 
yok etmek 

Türkiye Nasdaq'la 
işbirliği yapıyor 

SPK Başkanı Prof.Dr. 
Mengütürk, Nasdaq yetkilileri 
ile yapılan ikili görüşmelerin 
sonunda işbirliği kararının 
alındığını ilk kez Bilişim 2000 
Etkinlikler'de açıkladı. 

U z u n süredir sonucu heyecanla beklenen 

Nasdaq-Sermaye Piyasası Kurumu görüşme

lerinin sonucunun olumlu olduğu ve işbirliği 

yapılacağı SPK Başkanı Prof.Dr. Muhsin 

> Sayfa 4 

Ülkelerin UMTS planı 
ve Türkiye 

Birçok ülke kaç operatöre 
UMTS lisansı vereceklerini ve 
ticari uygulama da dahil 
olmak üzere UMTS'e ilişkin 
planlarını açıkladılar. Sıra 
Türkiye'de. 

Mobil iletişimi ses boyunduruğundan kur

tarıp sesle birlikte veri, görüntü kısaca çoklu-

ortam olanakları sunan UMTS (Universal Mo

bile Telecommunications Systems) teknolojisi 

yıl boyunca gündemde olan bir konuydu. 

> Sayfa 106 

10 Yüzyılın teknoloji 

şöleninden... 

14 2000'de 162 milyar 

dolarlık pazar 

68 Anadolu'dan bir ISS: Hay Net 

76 Müşteri ilişkilerinin 

yeni adı: e-CRM 

112 Cheetah koşmaya hazır 

Bu sayının tüm sayfalarına www.bthaber.com.tr'den ulaşabilirsiniz.
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*M. Efsun Yüksel Tunç

Dijital Liderlik ve Dijital Lider kavramlarına bakmadan 
önce günümüz liderlerinden beklentileri bir 
hatırlamamızda fayda var:

• Geleceği Yönetmek 
• Vizyonlar Belirlemek
• Hedeflere İnandırmak ve Stratejik Düşünmek
• Rol Model Olmak & Etkilemek 
• İlham Vermek ve Motive Etmek

Liderler organizasyonel hedeflere ulaşılması adına 
ekiplerinin yüksek performans sergilemesini sağlamak 
ve takım olarak başarılmasını tesis etmekle sorumlular. 
Tüm bunları gerçekleştirirken etkili ve başarılı liderler 
ekiplerini dinler, bilgilendirir, paylaşımı destekler, 
onları önemser, takdir eder, geliştirir, ekibiyle beraber 
kutlamalar yapmak ve yardımlaşmaları artırmak için 
çaba sarfeder. 

Zaten bu kadar yoğun bir gündeme ve stratejik iş 
yüküne sahipken günümüzde artık liderlerin Dijital 
Lider olması ve Dijital Liderlik yapması bekleniyor. 
İki ifadenin arasındaki farkı belir tmemizde fayda var. 
Dijital Liderlik, iş hedeflerine ulaşmak için bir şirketin 
dijital varlıklarının stratejik kullanımını tanımlar. 
Dijital Lider, bu varlıkların kullanımını harekete 
geçiren ve uygulamalarının başarısını izleyen kişidir. 
Dolayısıyla Dijital Liderler iş hedeflerinin farkında olan 
ve işletmenin müşterilerinin ihtiyaçlarına ve sürekli 
değişen iş gereksinimlerine daha duyarlı hale gelmesine 
yardımcı olmak için teknolojinin nasıl kullanılabileceğini 
keşfeden kişilerdir. Dijital Liderlerin yeni, hızlı ve sıklıkla 
değişen teknolojileri takip etmek ve başarıyla tüm 
liderlik sorumluluklarına entegre etmesi gerekmektedir. 
Tüm bunlar Dijital Lider ve Liderliği son derece kritik ve 
önemli bir yaklaşım haline getiriyor. 

Dijital Liderler,

1. Dijital bir kültür oluşturur. Tüm birimlerin daha 
yüksek performans göstermeleri için ihtiyaç 
duydukları farklı dijital araçlara doğru zamanda 
erişmelerini sağlar ve bunun sürdürülebilirliğini tesis 
eder. 

2. Çalışan verimliliği sağlar. Sürekli değişen ve 
yenilenen teknolojinin mantığında çalışanların 
üretkenlik düzeylerini artırmak vardır, dijital 
araçlar bu bakış açısıyla tasarlanmıştır. Dijital Lider, 
çalışanların teknolojiyi güvenli ve iş ihtiyaçları 
doğrultusunda kullanmasına odaklanır. 

3. Çalışan memnuniyeti artırır. Dijital süreçlerdeki tüm 
yenilikler çalışanların işlerini kolaylaştırır. Çalışanlar 

daha verimli olduklarında ve daha rahat bir ortamda 
çalıştıklarında motivasyonları artar ve işinden – 
işyerinden memnun çalışanlara dönüşürler. İşten 
ayrılma oranları düşer, özellikle yeni nesil yetenekler 
için cazip bir işyeri olunur. 

4. Müşteri memnuniyeti artırır. Dijital Liderlikle beraber 
müşteriye hız, kolaylık, yenilik ve çok alternatifli 
dijital çözümlerle müşteri desteği sağlanmış olur. 
Dijital araçlar müşterilerin daha düşük operasyonel 
maliyetlerle ürün ve hizmete sahip olurlar. 
Böylelikle müşterilerin üründen veya hizmetten 
memnuniyetleri artacaktır. Rakiplere göre avantajlı 
konuma geçilir ve yeni müşteri kazanma kolaylaşır. 

5. Geliri artırır. Çalışan ve müşteri memnuniyeti 
artan, iş süreçlerinde verimliliğin ve iş yapışların 
kolaylaştırıldığı bir ortamda tabi ki kurumun gelirleri 
de artmış olur. 

Dijital Liderlerin bu 5 maddeyi hayata geçirebilmeleri 
için sahip olması gereken bir dizi beceri vardır. Bu 
beceriler:

1. Öngörü Becerisi
2. Uyarlanabilirlik
3. Çeviklik 
4. Vizyon Belirleme ve Strateji Geliştirebilme Becerisi
5. Yetenek Seçimi ve Yönetimi 
6. İnovasyon
7. Risk Yönetimi
8. Çözüm Odaklılık 
9. Dijital ve Stratejik İletişim Becerisi 
10. Tabi ki Dijital Okuryazarlık

Dijital Liderliğe geçişte kurumun gelecek yönetimi 
için ilk adımımız dijital dünyada geleceğe dönük 
olarak hedeflerimizi belirlemek ve dijital stratejimizi 
tanımlamak olmalıdır. Stratejimizi hayata geçirirken 
zaman çerçevesini ve paydaşları belirlemek diğer 
adımımızı oluşturmaktadır. Belirlediğimiz KPI’larla 
süreç yönetimimizi yapabilir ve hedeflerimize ne kadar 
yaklaştığımızı değerlendirebiliriz. Başarılı Dijital Liderler 
hedeflere ulaşma noktasında ara kontrol noktalarında 
her zaman farklı dijital stratejilere sahip olarak 
kurumsal hedeflere kurumu ulaştırırlar. 

Başarılı bir şekilde hem bireysel bazda hem de kurumsal 
bazda hayata geçirilmiş Dijital Liderliğin, lidere, 
çalışana, kuruma ve müşteriye farklı alanlarda yüksek 
katkıları vardır. 2030 yılına kadar liderlerde olmazsa 
olmaz becerilerden biri olarak değerlendirilen Dijital 
Liderlik için harekete geçmek için tam zamanı…

*Yaşam ve Yönetici Koçu 
efsun@indus.com.tr

Dijital Lider lik  ve Biz…
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Mobil oyun dünyasının popüler 
şirketlerinden Panteon, Panteon 
Akademi adını verdiği ücretsiz 
eğitim programıyla geleceğin 
oyun geliştiricilerini yetiştirecek. 
2012 yılında Ankara’da kurulan 
ve faaliyetlerini ODTÜ Teknokent 
bünyesinde sürdüren oyun 
stüdyosu Panteon, milyonlarca 
indirmeye ulaşmış MoBu, Trading 
Master, Home Restoration gibi 
oyunlarıyla küresel başarı sağladı.
Panteon Akademi'nin 
gerçekleştireceği ücretsiz eğitim 
programı "online eğitim", "takım 
çalışması", "bitirme projesi"  olmak 
üzere üç bölümden oluşacak 

ve üç ay sürecek. Eğitimler, 
katılımcıların iş ve eğitim 
hayatlarını aksatmayacak şekilde 
planlanacak. Program kapsamında 
sunulan eğitimler, ileri bir tarihte 
online olarak herkesin erişimine de 
açılacak.
Eğitimlere katılım için ‘temel 
yazılım bilgisi’ hariç gereken 
tek şart ise adayların dünyayı 
güzelleştirmek adına küçük bir 
adım atmaları. Bu bağlamda 
adayların başvuru yapmadan önce 
"sokak hayvanlarını beslemek", 
" fidan dikmek" veya "kan bağışında 
bulunmak" gibi görevlerden 
herhangi birini gerçekleştirmeleri 
gerekiyor. Panteon CEO'su Ufuk 
Şahin, “Dijital oyun sektöründe 
yetişmiş oyun geliştirici ihtiyacı 
giderek artıyor. Bu sorunun 
çözümüne katkıda bulunmak için 
tamamen sektörün ihtiyaçlarına 
odaklanan bir eğitim programı 
başlatarak donanımlı oyun 
geliştiricilerinin yetişmesine katkı 
sağlamak istiyoruz”  dedi. Detaylar 
ve başvuru formu için adres www.
panteon.games/akademi. 

Fintech çözümleriyle Türkiye’nin 
ilk elektronik para şirketlerinden 
Birleşik Ödeme’nin Ön Ödemeli 
Kart ve Sanal Cüzdanlardan 
Sorumlu Kıdemli Direktörü 
Erender Çekim oldu. Eylül 
2021’den bu yana Birleşik 
Ödeme’de İş Geliştirme Direktörü 
olarak görev yapan Erender 
Çekim, yeni göreviyle şirketin 
ulusal ve bölgesel pazarda ön 

ödemeli kart ve sanal cüzdanlar 
alanında yenilikçi projeler ve 
ürünler geliştirmesine katkı 
sunacak. Bankacılık ve finansal 
teknolojiler alanında yaklaşık 
11 yıllık deneyime sahip olan 
Çekim, bugüne kadar Provus, 
Mastercard ve Aktifbank’ta 
çeşitli pozisyonlarda Satış, 
Ürün Yönetimi ve İş Geliştirme 
alanlarında görev aldı. 

Lincoln Electric’te Türkiye ve 
Bağımsız Devletler Topluluğu’ndan 
sorumlu Genel Müdür olarak görev 
yapan Gökhan Işık, halihazırda 
yönettiği bölgelere, Ortadoğu, 
Afrika ülkeleri ve Hindistan’ın da 
eklenmesiyle Türkiye, BDT, MEA 
ve Hindistan Genel Müdürü olarak 
atandı. Marmara Üniversitesi 
İşletme Fakültesi’nden mezun 
olduktan sonra Chicago DePaul 

Üniversitesi'nde MBA programını 
tamamlayan Işık; özel sektör 
kariyerine 1996 yılında Eczacıbaşı 
Topluluğu’nda başladı. Topluluk 
Denetçisi ve çeşitli şirketlerde 
Finans Direktörlüğü yapan Gökhan 
Işık, 2006- 2008 arasında da Exxon 
Mobil’de Kredi Yöneticisi olarak 
çalıştı. Gökhan Işık, 2008’den bu 
yana Lincoln Electric bünyesinde 
önemli sorumluluklar üstlendi. 

Oyun geliştiricilerini yetiştirmek 
hedef 

Birleşik Ödeme’de atama 

Lincoln Electric’te Işık’a yeni görev

Kerim Alain Bertrand, 
Dataroid’e katıldı

Hopi’nin Ürün ve Müşteri Deneyimi 
Direktörü Yücelen oldu

Etkileşim yönetimi ve büyük veri analitiği platformu Dataroid’de 
Chief Growth Officer görevine, B2B ve teknoloji sektöründe üst 
düzey yöneticilik geçmişine sahip Kerim Alain Bertrand getirildi. 
Ağustos 2022 itibariyle Dataroid’e katılan Bertrand, yeni rolü 
çerçevesinde, Dataroid’in global büyüme stratejisinin oluşturulması 
ve uygulanmasından sorumlu olacak. Kariyerine Indosuez yatırım 
bankasında ekonomist olarak başlayan Bertrand, daha sonra 
Euromoney PLC’nin yan kuruluşu ISI Emerging Markets’te 14 yıl 
farklı görevlerde yer aldı. 2000-2006 arası şirketin New York merkez 
ofisinde Kuzey Amerika Satış Direktörü, 2006-2011 arası Türkiye 
Ülke Müdürü ve 2010-2011 yıllarında da Ortadoğu ve Afrika Bölge 
Müdürü olarak çalıştı. 2012 ve 2015 arasında İngiliz fuar ve etkinlik 
şirketi UBM Grubu’nun Türkiye Genel Müdürü olan Bertrand, 
ardından Doğuş Holding’in yatırımı The Related Digital Marketing 
grubunda COO olarak, Dubai merkezli REIDIN’de önce Ülke Müdürü, 
ardından CEO olarak görev yaptı. Kerim, son olarak SmartMessage 
şirketinde globalleşmeden sorumlu CSO olarak görev yapıyordu. 

Hopi’nin yönetim 
kadrosuna dahil olan 
Dicle Yücelen, Ürün 
ve Müşteri Deneyimi 
Direktörü olarak görev 
yapacak. Yücelen 
pazarlama teknolojileri 
alanındaki yetkinlikleri 
ile deneyim, tasarım, 
ürün yönetimi alanında 
Hopi’nin dijital dönüşüm 
yolculuğuna liderlik 
eden ekipte yer alacak. 
Lisans eğitimini Bilkent 
Üniversitesi İktisadi 
İdari Bilimler Fakültesi 
Uluslararası İlişkiler 

Bölümü’nde tamamlayan Dicle Yücelen, 1998 yılında Marmara 
Üniversitesi’nde İş İdaresi Yüksek Lisans programından mezun oldu. 
Profesyonel iş hayatına 1998 yılında adım atan Yücelen, ulusal ve 
uluslararası birçok firmanın ürün stratejilerinin inşasında etkin rol 
oynadı. Yücelen, son olarak Turkcell’de Dijital Servisler ve Çözümler 
Deneyim Yönetimi Direktör Yardımcısı olarak görev alıyordu. 
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Türkiye'nin Operatör Bağımsız Veri Merkezi

İşimiz ‘içerik üretmek’!
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Meta, platformlarındaki içerik 
hareketlerinde öne çıkan içerik 
üreticileri için Türkiye’nin de dahil 
olduğu global bir program olan 
Creators of Tomorrow’un lansmanını 
gerçekleştirdi. Program kapsamında 
seçilen içerik üreticileriyle 2023 yılı 
boyunca yakın bir şekilde çalışacağını 
duyuran Meta, bu içerik üreticilerinin 
hedef kitlelerini büyütmelerine, 
markalarını oluşturmalarına ve 
Meta teknolojilerini kullanarak yeni 
fikirlere ilham vermelerine yardımcı 
olacak. 

Creators of Tomorrow programı, 
Meta ürünlerini kullanan yerel 
yetenekleri ön plana çıkarmayı 
hedefliyor. Meta, bu kapsamda içerik 
üreticilerine Metaverse’e giden yolda 
yeni teknolojileri benimsemeleri 
konusunda da destek olmak istiyor. 

Meta, bu program çerçevesinde 
önümüzdeki aylarda seçilmiş olan 
içerik üreticilerinin yeteneklerini 
ön plana çıkaracak ve kariyerlerini 
geliştirmelerini sağlayacak yeni 
programlar ve deneyimler sunacak.

Meta, Creators of Tomorrow programı 
için seçtiği içerik üreticilerini 
belirlerken çevrimiçi toplulukları 
arasında kullandıkları video ve Reels 
formatları, AR filtreleri, teknoloji ve 
etkileşimli eğlence konusundaki 
çalışmalarını göz önünde 
bulundurdu. Meta, bu kapsamda 
Türkiye’de öne çıkan içerik üreticileri 
Ecem Dilan Köse, Ahmet Rüstem 
Ekici, Emre Yusufi, Hakkı Alkan, 
Bünyamin Aydın, Berk Keklik, Meltem 
Şahin ve Öykü Yalçın ile birlikte 
çalışacak. Detaylar için adres https://
www.creatorsoftomorrow.com/tr. 
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İş Geliştirme ve Satış Müdürü
Abdurrahman Koyuncu

Ankara İş Geliştirme ve Satış Sorumlusu
Nurşen Lale Usta

BThaber Genel Müdürü
Özlem Unan

Merhaba, 

Bu hafta mektubuma, attığımız 
her adıma can dostlarımız için 
bereket katan Help Steps ile 
başlıyorum. Çünkü sağlık ve iyiliği 
telefon uygulamasında bir araya 
getiren Help Steps aracılığıyla 
hayvanseverler binlerce sokak 
hayvanına destek oldu. Şimdiye 
kadar hayvanlara destek olan 
derneklere 16.8 milyar adım 
gönderildi. Bu rakamla yaklaşık 
115 bin TL’lik bağış, 7 ton mama 
ve bakım desteğine dönüştü. 
Koşmaya, yürümeye devam… 
“Havayı koklayan adam” 
meteoroloji uzmanı Bünyamin 
Sürmeli, mobil bir hava kirliliği 
ölçüm ünitesi içeren Dyson 
Backpack ile İstanbul sokaklarında 
dolaşmış. Dyson’ın Sürmeli ve 
National Geographic ile yaptığı 
bu iş birliği, global düzeyde hava 
kirliliği hakkındaki farkındalığı 
artırmak için önemli bir fırsat. 
Dyson hava temizleyicilerindeki 
mevcut algılama teknolojisini 
kullanan Dyson Backpack; 
hareket halindeyken hava kirliliği 
verilerini toplayan, taşınabilir 
bir hava kirliliği ölçüm cihazı 
içeriyor. Araştırma sonuçları da 
kalabalık ortamlara girmek, yoğun 
caddelerde yürümek, toplu taşıma 
araçlarının bulunduğu yerlerde 
dolaşmak ve arabayla seyahat 
etmek gibi aktivitelerin PM2.5, VOC 
(Uçucu Organik Bileşikler) ve NO2 
(Azot Dioksit) gibi kirleticilerde 
ani bir artışa neden olduğunu 
gösteriyor. Bünyamin Sürmeli 
araştırma sonuçları için, "Günlük 
aktivitelerimizin, soluduğumuz 
havanın kalitesinde yarattığı 
etkiye şaşırdım. Bu analizler, bir 

dereceye kadar hava kirliliğine 
maruz kalmamızı kontrol altına 
alabileceğimizi gösteriyor”  demiş. 
ÇEKÜL Bilgi Ağacı’nın doğal 
ve kültürel miras eğitimlerinin 
yeni eğitim öğretim yılında 
200 öğretmene ulaşması 
hedefleniyormuş. Eylül ayında 2 
farklı öğretmen eğitimi ücretsiz 
olarak düzenlenecek. ‘Sivil Düşün’ 
hibe programı kapsamında 
tasarımları yenilenen  “Kentimin 
Öyküsü”  ve “Ağaçların Diliyle 
Kentim”  eğitim programlarının 
kılavuzları dijital olarak 
öğretmenlerle paylaşılacak. 
İlkokul öğretmenlerine açık olan 
başvurular 22 Eylül’e kadar devam 
edecek. Detaylar www.cekulvakfi.
org.tr sitesinde. 
Akbank’ın üniversiteli gençlerle 
hayata geçirdiği “Şehrin İyi Hali”  
gönüllülük projesi için başvurular 
başlamış. Proje kapsamında 2000 
gönüllü genç çeşitli alanlarda 
faaliyet gösteren 13 STK iş birliğiyle 
Türkiye genelinde yürütülecek 
sosyal fayda projelerinde gönüllü 
olacak. http://sehriniyihali.com/ 
sitesinde 30 Eylül’e kadar başvuru 
yapan ilk 2.000 öğrenci projeye 
kabul edilecek. 
Çocuklara kelime öğreterek 
yaratıcılıklarını artırmak ve 
gelişimlerini hızlandırmak için 
1500Kelime.com Platformu 
projesini yürüten Adel Kalemcilik, 
saha araştırması “Ebeveyn 
ve Öğretmenlerin Gözünden 
Çocukların Kelime Hazinesi”  ile 
önemli sonuçlar ortaya koyuyor. 
Araştırmaya katılan öğretmenlerin 
%99’u platformu tavsiye ediyor. 
Öğretmenlerin %85,6’sı 70 ayrı 
kategoride 1500 kelimenin yer 
aldığı platformun içeriklerini 

başarılı buluyor. 10 ebeveynden 
8’i platformu başarılı bulurken, 
%73,8’i ise yeni kelime öğrenme 
mecrası olarak televizyon, 
internet ve YouTube’un önünde 
olduğu kanaatinde. 1500Kelime.
com’u kullanan ebeveynler 
ve öğretmenlerde de kelime 
hazinesinin gelişimi konusunda 
farkındalık var. Öğretmenler 
1500Kelime.com’un, çocukların 
kendi başarıları ile kelime 
öğrenmelerini desteklediğini, 
çocukların evde geçirdiği kaliteli 
vakti arttırdığını ifade ediyor. Adel 
Kalemcilik Genel Müdürü Evrim 
Hizaler, “New York Üniversitesi 
akademisyenlerinden yazar Prof. 
Dr. Selçuk Şirin ve ekibi ile uzun bir 
hazırlık sürecini gerçekleştirdikten 
sonra hayata geçirdiğimiz 
1500Kelime.com Platformu, Adel 
Kalemcilik’e 11 ödülü beraberinde 
getirdi. Nitelikli eğitim alanında 
daha pek çok sürdürülebilir projeyi 
hayata geçirmeye devam edeceğiz”  
demiş.  
Sırada başarı gündemim var. 
Türk Patent ve Marka Kurumu 
ev sahipliğinde, Uluslararası 
Buluşçular Birliği Federasyonu 
(IFIA), Dünya Fikri Mülkiyet Teşkilatı 
(WIPO) ve Avrupa Patent Ofisi 
(EPO) iş birliğiyle düzenlenen 
ISIF'22 Uluslararası Buluş Fuarı’nın 
bitiminde en büyük ödül olan 
GRAND PRIX kupası, geçen yıl 
olduğu gibi bu yıl da Teknopark 
İstanbul’un olmuş. Fuara 10 patent 
ile katılım sağlayan Teknopark 
İstanbul Teknoloji Transfer Ofisi 
Connectto, toplamda 10 ödülün 
sahibi olmuş. İki yıl üst üste 
kazanılması zor olan GRAND PRIX 
kupasını alan RS Research’ün yanı 
sıra Teknopark İstanbul bünyesinde 

faaliyet gösteren SFA ArGe ve New 
Senses altın madalya, Altınay 
Savunma, Remora Teknoloji ve Cet 
Teknoloji ile Teknopark İstanbul’un 
en genç girişimcisi Mısra Berna 
Özdemir ise gümüş madalya 
kazanmış. New Senses ayrıca 
International Innovation Exhibition 
ARCA özel ödülüne layık görülmüş.  
.
Kritik dijital altyapı ve süreklilik 
çözümlerinin küresel sağlayıcısı 
Vertiv, hem Edge Bilişim hem Orta 
Ölçekli İşletmeler için Gartner 
Hype Döngüsü raporlarında 
mikro veri merkezi çözümleri 
için örnek tedarikçi olarak 
gösterilmiş. Öngörüye dayalı 
görsel yapay zeka platformu 
Cognitiwe, daha sürdürülebilir bir 
gelecek inşa etme hedefiyle 11 
yıldır girişimcileri, yatırımcıları, 
sektörü ve hükümetleri ortak bir 
inovasyon zemini oluşturmak için 
buluşturan Nordic Cleantech Open 
yarışmasında, temiz teknoloji 
sektörüne getirdiği yenilikçi bakış 
açısıyla 25 finalist arasına seçilmiş. 
Bu girişimler, 20-21 Eylül'de İsveç’te 
jüri sunumlarını gerçekleştirecek, 
finale çıkan 10 girişimin arasından 
kazananlar 25-26 Ekim'de Oslo'da 
finallerde açıklanacak, dilerim ben 
de Cognitiwe’in yeni başarı haberini 
sana iletirim.  
Voltrun markasıyla şarj istasyon 
ağı işletmeciliği yapan Zebra 
Elektronik ise “Elektrik Araç Şarj 
Ünitesi Geliştirme Projesi”  ile, 
KOSGEB’in “Karbon Emisyonunun 
Azaltılmasına Yönelik Ar-Ge ve 
İnovasyon ile Ür-Ge Projeleri”  
kapsamında açmış olduğu destek 
programında birincilik ödülü almış.  

Haftaya buradayım, 
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PepsiCo Turkey has become a 
shining star within PepsiCo Global 
with both the digitalization of 
business processes and the projects 
it has realized for its customers. 
PepsiCo Turkey IT Director Serkan 
Yılmaz answered our questions 
about the secrets of this success and 
the projects they realized.

- Could you give some information 
about PepsiCo Turkey’s “ Business 
Units of the Future”  approach?
Turkey has achieved great success 
in the PepsiCo organization that 
it is a part of, especially in recent 
years. PepsiCo Turkey has started 
to be shown in the top ranks 
among exemplary countries, both 
in terms of business results and 
ways of doing business. With the 
awareness of being able to define 
the key to success here and to 
expand this within the PepsiCo 
global organization, we have decided 
to deal with the issue within a 
structure we call “Business Units of 
the Future”. This approach, which 
helps us determine the goals of 
the organization and tells us how 
to achieve these goals, makes it 
possible for large organizations to 
act quickly and as a single body.

- What is the role of technology and 
technology leaders in this structure?
Technology teams and business 
units work together in this structure, 
ensuring the determination of 
strategic priorities and defining 
relevant targets. In addition, they 
prioritize many issues demanded 
by the organization together with 
the business units. This is the 
planning part of the job. For the 
implementation of the plans, it 
is critical that technology leaders 
create technology teams capable 

of moving the organization into 
the future. In addition, they need 
to equip the teams with the right 
ways of doing business and bring 
the flexibility and agility required by 
digitalization to the organization. 
It is among the important goals 
of technology leaders to create a 
working environment that everyone 
will enjoy, to celebrate successes, to 
keep the energy high and to continue 
learning, with the technological tools 
that will enable us to work together.

- How does the synergy created by 
business units and technology units 
stand out in this structure?
We call this “agile”  structures. We 
form teams consisting of business 
units and technology units and 
give these teams a mission and 
goals. We empower teams to make 
decisions so they can act quickly. 
These fit structures, which have a 
high focus and clear goal, are spread 
throughout the organization as much 
as possible and form the structures 
of an agile organization.

- What kind of issues do you have as 
a priority on your agenda?
Our most important priority is to 
continue digitalization in every field. 
This is a great priority in itself and we 
have a management team focused 
on this strategy. Another topic is 
“simplification”. In a structure where 
many technology products are used 
and new ones are added, we try to 
create the most accurate and simple 
technological architecture in order 
to be able to manage effectively and 
create a stable environment, and we 
simplify the processes around it.

Our sine qua non in this structure 
is to have an organization with the 
capability and capacity to carry us to 

the future. In our agenda under the 
topic of organization, our priorities 
are to provide tools/equipment and 
opportunities that will facilitate the 
development of our colleagues, 
while adopting agile approaches and 
ways of doing business, which we 
call “Agile”, as a culture.

- Could you give information about 
your IT projects as PepsiCo Turkey?
Going digital in the field enables our 
sales organization to do its job more 
efficiently. In this sense, by investing 
in our “Pepsell Mobile”  application 
every year, we implement new 
capabilities and ensure that our 
field employees can perform all the 
operations they need.

We continue to invest in our solution, 
which we call “PepsiConnect”, 
every year, bringing innovative 
and productivity-enhancing 
technological solutions to our 
customers’ needs. In addition, we 
aim to be closer to our consumers 
and to increase the value we offer 
them by improving our “KazandıRio”  
(making you win) mobile application 
infrastructure every year. By 
continuing to invest in the digital 
technologies we use in our factories 
and warehouses, we gain a capability 
where the operation is more efficient 
and visible, and the problem can be 
foreseen before it happens.

- What kind of work do you carry 
out on the “export”  side of these 
projects to PepsiCos in other 
countries?
Following the products and 
processes that have accelerated 
in Turkey in recent years and 
implemented in many areas (sales, 
marketing, production), there has 
been a serious interest in PepsiCo 

and as a result of the demands, we 
made meetings with many countries 
and introduced the products. We 
talked about how these products 
were brought to life, starting from 
the idea stage, and the value they 
add to our business.
There are several councils within 
PepsiCo for the export of such 
samples. Projects deemed successful 
here are funded after evaluation. 
Thus, it is ensured that these 
projects are expanded in other 
countries. Working with these 
councils at global and continental 
level, we conveyed all aspects of 
the success in Turkey. In addition, 
the “Strategy and Transformation”  
teams, a global organization, were 
also involved in the subject. By 
visiting our country at the highest 
level, they had the chance to 
experience the products in the field 
during their business processes. As a 
result of these efforts, our customer 
management product, which we 
named “DükkanSenin”  (this is your 
store), was accepted as the standard 
for the European continent, and 
our team, which implemented this 
product in Turkey, implemented the 
same product under the name of 
“PepsiConnect”  within a program for 
the European continent.
Likewise, we are making the 
feasibility of a similar study for our 
field sales system and consumer 
engagement products. Thanks to 
these exports, not only products 
and technologies, but also PepsiCo 
Turkey employees can go beyond 
this geography and work at the 
European organizational level. 
We believe that these efforts will 
increase and PepsiCo Turkey 
employees will continue to create 
value for PepsiCo and themselves by 
taking charge in other geographies.

Technology exports from PepsiCo Turkey to the world

Focusing on artificial intelligence, 
IoT, functionality and ergonomics 
in home appliances, Beebird 
Teknoloji received an investment 
of 54 million TL. The investment 
was made by the group led by the 

bF Ventures fund. Founded by Ali 
Murat Arıkuşu and Ferhat Ural in 
2019, Beebird aims to open up to 
the world market by developing 
home appliance technologies that 
make consumers’ lives easier in 

Turkey. Focusing on technologies 
that save up to 90% of energy 
and time in the kitchen, Beebird 
is preparing to launch products 
such as food processors, espresso 
machines, and smart kitchen 

scales. The initiative plans to 
accelerate its production and 
export activities and increase its 
branding activities with the new 
investment it has received.
Beebird was founded in 2019 

Convenience at home met with investment
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The’'G20 Digital Economy 
Ministers Meeting’ hosted by 
Indonesia, the G20 Term President, 
was held on the Bali island on 
September 4. Minister of Industry 
and Technology Mustafa Varank 
represented Turkey at the meeting. 
This year, India took over the 
task in the new period at the G20 
Digital Economy Ministers Meeting, 
where a joint text could not be 
agreed upon due to the conflicts of 
the member states regarding the 
Russia-Ukraine war.
Minister Varank attended the G-20 
Digital Economy Ministers Meeting 
held on the Indonesian island 
of Bali via remote access. In his 
speech here, Varank stated that 
the importance of digitalization 
in education, trade, health 
and similar fields in the post-
pandemic period is understood 
by all countries of the world, 
and stated that the Indonesian 

Presidency’s digital literacy, data 
flows, connectivity priorities are 
compatible with Turkey’s work 
and priorities. Emphasizing that 
the spread of digital technologies, 
which gained momentum during 
the pandemic period, causes new 
inequalities and gaps, Varank 
noted that the most effective 
way to overcome this digital 
gap is to take a human-centered 
stance. Pointing out that it is not 
possible for a third of the world’s 
population to be successful 
without the necessary digital tools, 
digital literacy or internet access, 
Varank stated that if there is to be 
a ‘global’ transformation, it is their 
primary duty not to allow this gap 
to turn into unfair competition.

A new international system 
regulating data transfer is needed
Varank stated that the misuse of 
the data, the protection of privacy 

and the concerns about intellectual 
property have risen to a high level 
in today’s globally interconnected 
world where data transfer reaches 
gigantic proportions. Explaining 
that in the new era, developing 
countries are at risk of becoming 
only raw data providers to global 
digital platforms, Minister Varank 
pointed out that the forces that 
dominate today’s digital world are 
doing all kinds of manipulations. 
Noting that we are at a turning 
point for humanity, Varank said 
that there is a need for a new 
international system that regulates 
data transfer in order to distribute 
the benefits of digitalization fairly. 
Varank expressed his regret that 
the ‘Ministerial Declaration’ was 
not published this year, despite 
the constructive and diligent work 
of the Indonesian Presidency 
throughout the year. Stating that 
G20 represents more than 80% of 

world GDP, 75% of international 
trade and 60% of the world 
population, Varank touched upon 
the role of the G20 in solving global 
problems. In this regard, Minister 
Varank explained with examples 
that Turkey has made every 
effort to establish trust between 
the parties in international 
negotiations or disputes. Stating 
that Turkey’s efforts should be 
taken as an example by other 
countries, especially in securing 
the food corridor, Varank 
underlined that they expect the 
same effort and work from other 
G-20 countries. This year, the G20 
Digital Economy Ministers Meeting, 
which could not be agreed on a 
joint text due to the conflicts of the 
member countries regarding the 
Russia-Ukraine war, ended with 
the report of the Term President 
and India’s takeover as the New 
Term Chairperson.

LC Waikiki opens its first clothing 
store in the Metaverse world to 
a limited number of users. At the 
LC Waikiki Meta Store, the trial 
version of which was launched 
for the first time, consumers will 
be able to shop more than 120 
products in the categories of men, 
children and babies with their three-
dimensional models and receive 
the products they purchased at 
their addresses. In the meta store; 
there are five different occasions, 

each with different themes, such 
as Fairytale Land, Anime, Waikiki 
Beach. With the meta store on 
the platform, which combines 
gaming and shopping experience 
and prepared by the work of LC 
Waikiki’s 16-person metastore team, 
LC Waikiki also exhibits monkey 
NFTs, the income of which is 
donated to TEGV. LC Waikiki Digital 
Transformation and Information 
Technologies General Manager 
Şerafettin Özer gave the following 

information:
“We continue to manage and 
develop our metaverse work 
entirely under the leadership of our 
internal meta team. It is possible 
to fully experience the visual 
and auditory effects on gaming 
computers or computers with 
the necessary hardware features. 
For this reason, we are opening 
our store to a limited audience 
for now, and we will continue to 
improve with the feedback we 

receive from users. We also invest 
in technological developments that 
reduce the need for high technical 
equipment through start-ups. All of 
our products in 3D format in Meta 
Store are developed entirely by our 
in-house digital product designers 
on the 3D design program. The fact 
that we have been using three-
dimensional modeling in our design 
development processes for a long 
time gave us an advantage in this 
process.”

LC Waikiki takes the trial version of Meta Store live

The most effective way to overcome the digital divide is 
to take a human-centered stance

with the KOSGEB Advanced 
Entrepreneur Support Program. 
Beebird develops software and 
hardware that enables meals and 
hot drinks to be prepared under the 
guidance of telephone applications 
and home assistants at the Dudullu 

OSB Teknopark branch of Boğaziçi 
University (BÜDOTEK). The two 
priorities in the focus of the startup, 
which will put its products on the 
market at the end of this year; the 
recipes created by professional 
chefs can be easily prepared by the 

users with the same quality and 
taste, while saving time that will 
allow the users to deal with other 
works. 
Ali Murat Arıkuşu said that: “The 
development of IoT and cloud 
technology and home assistants 

is reflected in the kitchens 
as innovation and change. 
Intense R&D and design studies, 
collaborations and pushing the 
boundaries are needed to evaluate 
the change in global consumer 
behavior.

a
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Dunya’yi Teknoloji Kurtaracak

“lotus”
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